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B C D
Fractie Vraag Antwoord

GB P 73 r 1364 Is er beleid het aantal semi publiek e-laadpunten te verhogen? Nee, dat is er nog niet. Wij werken momenteel aan een laadpalenbeleid.  Wel wordt de 

komende jaren in samenwerking tussen de Groningse en Drentse gemeenten en 

provincies worden extra laadpalen op publieke grond geplaatst. 

CDA R2866 Sinds wanneer bestaat het zogenaamde Verbeterteam? Uit welke geledingen is dat 

samengesteld? Hoeveel leden? Welke opdracht is voor / door hen geformuleerd?

Het verbeterteam is in juni 22 opgericht en bestaat uit zo'n 30 medewerkers uit diverse 

geledingen. Doel is een verbeterslag in de organisatie op basis van diverse 

onderzoeksrapporten. Er wordt gewerkt aan vier thema's: basis op orde / leiderschap / 

rolbewust samenwerken / missie & visie. Op dit moment worden de opdrachten 

aangescherpt en actieplannen gemaakt. Op een later moment dit jaar wordt de raad 
hierover nader geïnformeerd.

LN'veld Bestuur en samenleving Taakveld 0.1 bestuur Het bestuur staat voor grote inhoudelijke 

uitdagingen: o.a. het verder ontwikkelen van het sociaal domein, maatregelen nemen voor 

klimaat en energie, aandacht geven aan hoe we omgaan met informatie. Hoe gaat u 
concreet invulling geven aan het woord ‘aandacht geven’. Het verder ontwikkelen van het 

sociaal domein gebeurt samen met inwoners en organisaties, op welke wijze wordt de 

samenleving hierbij betrokken? Op diverse wijzen wordt aan deze samenwerking 

vormgegeven.

In de verdere tekst van het programma staat omschreven hoe hier aan invulling wordt 

gegeven. 

VVD Voor OBS de Hekakker wordt een locatieonderzoek uitgevoerd. Wanneer kunnen de 

uitkomsten hiervan verwachten? Is er inzichtelijk hoe het momenteel is met de problematiek 

omtrent de lekkage van het school gebouw, en welke extra kosten zijn hiervoor gemaakt? 

Zijn er daarnaast voor de komende herfst en winter hier nog nieuwe problemen en kosten in 

te verwachten?

Wij zijn druk bezig met het locatieonderzoek. Wij proberen om het locatieonderzoek in 

januari 2023 gereed te hebben. De lekkage problematiek is niet gewijzigd. Er is nog 

steeds sprake van lekkage. Nieuwe problemen kunnen we niet uitsluiten en ook niet 

voorspellen. Idem voor de te verwachten kosten.

CDA R619 De Marke: (belofte maakt schuld!) we ontvangen graag een gespecificeerd overzicht van 

wat er vanaf 2018 t/m heden aan investeringslasten en (huisvestings)kosten is uitgegeven 

aan De Marke in verband met de nieuwbouw.

Medio januari/februari 2023 zal de eindafrekening worden uitgewerkt. Dan zijn namelijk 

alle kosten en termijnen geboekt en betaald. 

GB P.16 MUP algemeen Waarom ontbreekt een financiele toelichting op de bedragen (buiten 4.1 

om)?VB: 5.2 Waarom 6K minder dan 2022 of 5.3 Waarom 2K minder?

De financiële toelichtingen zijn vooral gegeven op de onderdelen waar bedragen 

aanzienlijk afwijken over de jaren ofwel waar een opvallende trend(breuk) zichtbaar is 

(zoals bij taakveld 4.1). Voor kleinere verschillen gebeurt dit niet (bijvoorbeeld de 

taakvelden 5.2 of 5.3), om zodoende de begroting niet te veel te laten uitdijen.

GB P. 35 r 664:  lasten begroting 2023 substantieel lager dan de voorgaande jaren en daarna 

weer oplopend. Wat is de oorzaak van deze sterke reductie lasten in 2023? Toelichting?

Het verschil op het taakveld wordt verklaard door de doorbelasting van uren vanuit 

kostenplaatsen. Deze kostenplaatsen (zoals de kostenplaats Beheer binnendienst op 

taakveld 0.3) zijn gekoppeld aan taakvelden. Alle bedragen op kostenplaatsen worden 

op begrotings- en realisatiebasis via uren doorbelast naar producten waaraan gewerkt 

wordt. Bij een begrotingswijziging wijzigen we deze begrote doorbelasting echter niet 

(zoals in dit geval voor 2022), waardoor er verschillen ontstaan op de kostenplaats. Deze 

verschillen zijn echter alleen zichtbaar op taakveldniveau; op macroniveau zijn er geen 

effecten op de begroting.

GB P 35 r 678, lasten 2021, 2022, 2023 idem sterk aflopend. Oorzaak toelichten van substantiële 

verschillen in begrotingen.

Voor deze verschillen zijn twee verklaringen te geven. Allereerst zijn de (na wijziging) 

begrote personeelskosten op dit taakveld in 2022 hoger dan in 2023. Dit heeft te maken 

met personele inzet op de afdeling Ontwikkeling en Strategie, waarvan de kosten 

gedekt worden door het knelpunten- en/of vervangingsbudget. Dit gaat veelal om 

tijdelijke inhuur, waarvoor geld is overgeboekt vanuit de centrale budgetten - die op een 

ander taakveld begroot zijn - naar het taakveld 8.1 Ruimtelijke ordening. Voor 2023 geldt 

dat de centrale budgetten nog voor een groot deel niet zijn verdeeld en dus op een 

ander taakveld zijn begroot. Gevolg hiervan is dat de begrote uitvallen voor 2022 op 

taakveld 8.1 hoger uitvallen dan voor 2023.

Dit effect verklaart gedeeltelijk ook de verschillen tussen de realisatie 2021 en de 

begroting 2022 op dit taakveld. Parallel hieraan geldt dat er in 2021 een eenmalig budget 

voor de subsidie aan Coöperatie Glasvezel Noord à € 240.000 op dit taakveld was 

ondergebracht.

GB P.41, r. 781:De begrootte lasten voor burgerzaken zijn 100K minder dan in 2022. Waarin zit het 

verschil?

Voor dit verschil zijn met name twee verklaringen te geven. Enerzijds neemt de begrote 

personele inzet (arbeidsuren) op reisdocumenten voor 2023 met € 43.000 af ten 

opzichte van 2022. Dit komt doordat we met ingang van 2023 onze medewerkers 
allround inzetten aan de balie en daardoor efficiënter kunnen werken. Anderzijds is in 

2022 een eenmalig budget opgenomen voor de extra kosten van verkiezingen, ter 

hoogte van € 45.000. Dit betreft gelden die van het Rijk zijn ontvangen via de 

decembercirculaire 2021. Vanwege het incidentele karakter van het budget zien we deze 

kosten op begrotingsbasis niet terug in 2023.
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GB P 45, r 837  lasten begroting 2023 substantieel lager dan 2022, waarom? Het verschil wordt met name verklaard doordat er in 2022 een eenmalig budget op het 

taakveld is opgenomen voor de uitbetalingen in het kader van de rioleringsschade in de 

wijk Middenveld. Dit budget bedraagt in 2022 zo'n € 183.000. Een eventueel restant op 

dit budget kan (via raadsbesluit) bij de jaarrekening 2022 worden meegenomen naar 

2023, maar in de primitieve begroting 2023 is geen bedrag opgenomen.

Het resterende verschil op het taakveld wordt met name verklaard door een afname in 

personele inzet op het taakveld (door corona). Dit gaat om een combinatie van 

salarislasten en uren die naar verwachting op het taakveld verantwoord worden.

GB P 61 r 1099: Waaruit bestaan de kosten van de media? Zoals aangegeven vanaf regel 1244 zijn onder het taakveld 5.6 Media de kosten voor ons 

bibliotheeknetwerk geschaard. Deze kosten bestaan uit een subsidie aan de Openbare 

bibliotheek (in 2023 € 464.000) en de huur van het bibliotheekgebouw in Roden (in 2023 

€ 68.000).

GB P. 63, r. 1125: In 2022 is er 1267K begroot, voor de komende jaren rond de 490K. Wat is er 

anders? Waarin zit het verschil?

Dit verschil wordt met name veroorzaakt door de eenmalige budgetten die in 2022 

begroot zijn op dit taakveld. Deze eenmalige budgetten lopen in theorie tot eind 2022 (in 

de praktijk kan de raad tot overheveling naar 2023 besluiten) en zijn dus niet in de 

begroting 2023 opgenomen. Voorbeelden van eenmalige budgetten die in 2022 op het 

taakveld begroot zijn: Dorpenfonds (€ 328.000), herontwikkeling Magista-locatie (€ 

125.000), uitvoeren Centrumvisie (€ 40.000), vervolg visie Norgerduinen (€ 37.000) en 

Bedrijvenregeling Drenthe (€ 36.000).

GB P 143 r 3430 Waarom geen begroting ontvangen van WMD? Mogelijke gevolgen voor 

Noordenveld?

De gemeente is aandeelhouder van de WMD samen met de 11 andere Drentse 

gemeenten en de Provincie. De begroting van de WMD was op het moment van 

opstellen van de Programmabegroting 2023 nog niet gereed. Dit heeft geen gevolgen 

voor de begroting van Noordenveld. 

GB P. 153, r. 3888: Ingeleend personeel: realisatie in 2021 was 370K. Begroot wordt echter 13K. Is 

dat realistisch? Graag onderbouwing. Waarom dit verschil?

Er bestaat een kans dat het inhuurbudget voor personeel binnen de overhead van € 

13.000 wordt overschreden. De kosten voor de inhuur van personeel worden met 

regelmaat gedekt door reguliere personeelsbudgetten, bijvoorbeeld omdat 

vacatureruimtes wel tijdelijk middels inhuur - maar niet structureel middels personeel in 

eigen dienst - ingevuld kunnen worden. Per saldo geeft dit geen nadeel op de 

exploitatie; de realisatie op het reguliere personeelsbudget blijft dan immers achter op 

de begroting. We zien echter wel een financieel nadeel op de inhuur (binnen de 

overhead betreft dit de categorie ingeleend personeel) en een voordeel op de reguliere 

personeelsbudgetten (binnen de overhead de categorie salarissen en sociale lasten). De 

begroting wordt tot op heden niet voor deze verschillen gecorrigeerd.

CDA R771 We missen de drugscriminaliteit en gebruik als indicator. Graag zouden we hier ook de 

cijfers van Noordenveld willen ontvangen.

Waarstaatjegemeente.nl (de bron van de meeste van onze beleidsindicatoren) heeft de 

indicator drugsdelicten beschikbaar. Deze indicator geeft het aantal delicten 

(drugsvervaardiging, - handel en -bezit) per 10.000 inwoners weer. Voor 2021 bedroeg dit 

cijfer voor Noordenveld 3,2 (Drenthe: 3,0; Nederland: 6,6). In 2020 was dit cijfer voor 

Noordenveld 1,6; in 2019 waren er 6,4 delicten op 10.000 inwoners. We streven ernaar de 
indicator drugsdelicten voortaan in onze financiële documenten op te nemen.

CDA R837 Openbare Orde & Veiligheid: Kunt u een toelichting geven op het grote verschil 

(verlaging) in de begrote lasten 2022 en 2023? Waar ligt dit verschil?

Het verschil wordt met name verklaard doordat er in 2022 een eenmalig budget op het 

taakveld is opgenomen voor de uitbetalingen in het kader van de rioleringsschade in de 

wijk Middenveld. Dit budget bedraagt in 2022 zo'n € 183.000. Een eventueel restant op 

dit budget kan (via raadsbesluit) bij de jaarrekening 2022 worden meegenomen naar 

2023, maar in de primitieve begroting 2023 is geen bedrag opgenomen.

Het resterende verschil op het taakveld wordt met name verklaard door een afname in 

personele inzet op het taakveld (door corona). Dit gaat om een combinatie van 

salarislasten en uren die naar verwachting op het taakveld verantwoord worden.

CDA R805 Waardoor is het verwachte verschil 2022 tov 2023 Publiekszaken te verklaren? Voor dit verschil zijn met name twee verklaringen te geven. Enerzijds neemt de begrote 

personele inzet (arbeidsuren) op reisdocumenten voor 2023 met € 43.000 af ten 

opzichte van 2022. Dit komt doordat we met ingang van 2023 onze medewerkers 
allround inzetten aan de balie en daardoor efficiënter kunnen werken. Anderzijds is in 

2022 een eenmalig budget opgenomen voor de extra kosten van verkiezingen, ter 

hoogte van € 45.000. Dit betreft gelden die van het Rijk zijn ontvangen via de 

decembercirculaire 2021. Vanwege het incidentele karakter van het budget zien we deze 

kosten op begrotingsbasis niet terug in 2023.
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LGN Blz 69: voor musea staat € 109.000,00 (25%) minder begroot dan in de begroting 2022 zoals 

die in november 2021 werd vastgesteld. Toen stond er bij “begroting 2022” een saldo van € 

429.000,00, nu staat er bij “begroting 2023” € 320.000,00. Waaruit is dat verschil te verklaren?

Na de vaststelling van de Programmabegroting 2022 ontdekten we dat een deel van de 

lasten en baten op taakveld 5.4 Musea ten onrechte aan dit taakveld waren gekoppeld. 

Dit ging om lasten en baten die verband houden met de (kerk)torens in onze gemeente, 

de molen Roderwolde en overige monumenten. De lasten en baten op deze onderdelen 

zijn verplaatst naar taakveld 5.5 Cultureel erfgoed. Dit taakveld ontbrak in de 

Programmabegroting 2022 en is nu toegevoegd aan de Programmabegroting 2023. 

Naast de lasten en baten op de genoemde onderdelen, zijn ook lasten en baten voor 

Theater de Winsinghhof op taakveld 5.5 Cultureel erfgoed ondergebracht.

LGN Blz 80 /154: de overhead is t.o.v. de realisatie 2021, voor 2023 ruim 1 miljoen (10%) hoger. Dat 

komt vooral door een hoger bedrag voor salarissen en sociale lasten, lijkt het. Graag een 

nadere toelichting, zeker nu er veel vacatures zijn (kostenbesparing?). 

De cijfers op de economische categorie 1.1 Salarissen en sociale lasten bestaan voor een 

deel uit daadwerkelijke salarislasten en voor een deel uit doorbelaste arbeidsuren. Elke 

medewerker, die in dienst is bij de gemeente Noordenveld, boekt uren op het onderdeel 

waarop hij of zij werkzaam is, die vervolgens worden doorbelast naar het bijbehorende 

taakveld. Deze urenboekingen leiden per saldo niet tot verschillen op de hele begroting, 

maar wel tot verschillen tussen taakvelden. De afgelopen jaren is er een toename in 

begrote en geboekte uren op het taakveld 0.4 Overhead, wat erop duidt dat er relatief 

meer overheadwerkzaamheden worden verricht Van de €1.4 miljoen stijging (begroting 

2023 t.o.v. realisatie 2021) wordt zo'n €700.000 verklaard door een toename aan 

overheadwerkzaamheden.

De resterende ruim €700.000 wordt verklaard door een toename in de daadwerkelijke 

salarissen en sociale lasten op het taakveld, maar ook dit bedrag moet worden 

genuanceerd. In 2021 werd namelijk zo'n €280.000 van de salarisbudgetten binnen de 

overhead ingezet ter dekking van (tijdelijke) inhuur = vacatureruimte. Hierdoor was er in 

2021 een onderschrijding op categorie 1.1 Salarissen en sociale lasten, maar een 

overschrijding op 3.5.1 Ingeleend personeel. De hiervoor gecompenseerde groei op 

categorie 1.1 Salarissen en sociale lasten bedraagt dus maar circa €450.000. Van dit 

bedrag kan zo'n €300.000 verklaard worden door loon- en prijsontwikkelingen. 

Uiteindelijk resteert een toename van € 150.000 aan salarissen en sociale lasten binnen 

de overhead (van realisatie 2021 naar begroting 2023).

NB: tot de overhead worden vooral medewerkers uit de bedrijfsvoering en in 

leidinggevende functies gerekend. De salarislasten voor beleidsmedewerkers worden 

veelal geboekt op andere taakvelden.

GB (zie vraag in regel 4)  P.18, r. 406: Hetzelfde geldt voor het aantal mensen met een 

bijstandsuitkering. Is hier een verklaring voor?

Het is lastig het verschil exact te verklaren. Factoren als bijvoorbeeld leeftijdsopbouw, de 

nabijheid van de stad en het opleidingsniveau spelen ongetwijfeld een rol. Maar dat 

geldt ook voor de gerichte re-integratie aanpak van onze klantmanagers via 
programma’s zoals GO Noordenveld. Sinds 2018 zien we een gestage daling van het 

aantal bijstandsuitkeringen in Noordenveld. 

CDA R503 is er zicht op het aantal huishouden die vallen onder 130% inkomensgrens aangezien de 

begroting 2023 lager is dan 2022. Zijn deze posten al meegenomen?

Volgens CBS informatie vallen er in Noordenveld circa 1800 gezinnen onder de 130% 

norm. We zijn nog niet gestart met het onderzoek minimabeleid en daarom zijn er geen 

kosten begroot.

LN'veld Taakveld 6.71 Maatwerkdienstverlening 18 + Bereiken en doen Schuldhulpverlening 
Binnenkomende signalen over financiële problemen worden geregistreerd i.v.m. vroeg 

signalering. Er wordt gebruik gemaakt van de voorzieningenwijzer. Vragen Lokaal 

Noordenveld ontvangt graag deze voorzieningenwijzer. Met welk beleid werkt de gemeente 

aangaande vroegsignalering? Graag een exemplaar ons toezenden. Wat zijn de afspraken 

(zoals aanmelding van inwoners mbt registratie vroegsignalering in lijn met wet en 

regelgeving) die zijn gemaakt met partners uit het Pact en andere netwerkpartners?

De voorzieningenwijzer (VW) wordt abusievelijk nog genoemd in de begroting, wij 

hebben dit jaar het contract met de leverancier opgezegd. De VW is een uitgebreide en 

ook bewerkelijke webapplicatie. De consulent kan met behulp van een script in een 
gesprek van ca. een uur een aantal potentiële besparingen inzichtelijk maken in de 

applicatie. Onze consulenten gaven aan dat dit in de praktijk te bewerkelijk is en de 

besparingen in de reguliere contacten toch wel naar voren komen. De vroegsignalering 

is een wettelijke taak. Wij hebben die niet vastgelegd in beleidsregels, wij kunnen u 

daarom niets toesturen Onze werkwijze is dat alle signalen van achterstanden groter 

dan € 150 euro leiden tot een brief met een aanbod van onze diensten. Jongeren, 

ouderen en inwoners met meerdere schulden of een schuld hoger dan € 1000 euro 

worden niet per brief maar actief benaderd (huisbezoek). Via de NVVK hebben wij 

contracten met alle partijen die signalen geven. Deze contracten borgen de AVG regels. 

In ons aanbod werken we samen met de PACT partners. Tot slot: op 30 november tijdens 

de voorlichtingsbijeenkomst Sociaal Domein komt dit onderwerp ook ter sprake. 

LN'veld Inwoners met een laag inkomen gebruiken uit noodzaak de vergoeding voor abonnementen 

voor internet, telefoon en tv. Kunnen inwoners van Noordenveld met ingang van 2023 

verwachten dat inkomensondersteuning zoals de meedoen- regeling gaat werken met 

staffelkortingen? Gezien de maatschappelijke ontwikkelingen zullen meer inwoners te 

maken krijgen met lastenverzwaringen en zullen inkomensondersteuningsmaatregelen 

nodig zijn.

In ons coalitieakkoord hebben we opgenomen dat we willen onderzoeken om de 

toegang tot de Minimaregeling via een staffel te verruimen naar 130% en dat we dit 

kostenneutraal willen doen. Dit onderzoek moet nog starten.

CDA R903 5.7 Over welke aantallen en soorten aanschaf pick-ups en bestelwagens hebben we 

het?

Het gaat hier over twee bestelvoertuigen in categorie A (normaal) en één bestelwagen in 

categorie C (groot). Alle drie in elektrische uitvoering.
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VVD (Regelnummer 2517) Wij zien op deze pagina en tabel mbt de staat van het onderhoud van 
het areaal en de onderhoudsscenario’s. Daarin staat beschreven dat het wegen onderhoud 

achterstallig is lager dan niveau C. Wat wordt hiermee bedoeld? Om welke wegen gaat dit? 

Wat wordt er aan gedaan om dit achterstallige onderhoud weg te werken? Wanneer is het 

onderhoud weer op orde? Welke kosten gaan hiermee gepaard?

Achterstallig onderhoud is onderhoud dat al uitgevoerd had moeten zijn. Het gaat om 

De Fledders (Zuidvelde) en de Koelenweg (Huis ter Heide).

Eind 2023 is het onderhoud uitgevoerd, bij de Koelenweg is dat wel afhankelijk van de 

pilot met de geslotenverklaringen en onderhoud aan de N373 door de provincie. 

De kosten bedragen respectievelijk € 400.000 en € 100.000. In 2020 is het budget 

verlaagd om de begroting sluitend te krijgen. Dit is structureel doorgevoerd. In 2023 

wordt gewerkt aan het meerjarenonderhoudsplan om het noodzakelijke onderhoud 

voor de komende jaren inzichtelijk te krijgen.

LN'veld Taakveld 6.72 Maatwerkdienstverlening 18- Bereiken We willen dat jeugd veilig en gezond 

kan opgroeien We willen jongeren betrokken laten zijn en invloed laten hebben op hun woon 

en leefomgeving Doen: Transformatie jeugdwerk Inzet jongerenwerkers Samenwerking 
ketenpartners voor uitvoering uitvoeringsagenda jeugd Vroegsignalering ‘Geweld hoort 

nergens thuis’ en samenwerking met scholen ‘sluitende aanpak’ Welke stappen en 

samenwerkingsverbanden worden opgetuigd om drugsgebruik en verslaving aan sigaretten 

en drugs onder jongeren tegen te gaan?

We hebben jaarlijkse programma veilig uitgaan, ‘Way Out’ (in Roden en in Norg) – 3e 

klassers VO volgen een aantal workshops in horeca gelegenheden. Onderwerpen die 

aan bod komen in de workshops zijn bijv, gehoorschade en sexting. CJG en VNN geven 

voorlichting aan/ gaan in gesprek met de ouders over alcohol en middelen gebruik 

(keuzes, opvoeding). Hierin werken St WiN (jongerenwerk), GGD, VNN, Halt en CJG 

samen. Inzet van outreachend jongerenwerker van VNN. Schoolmaatschappelijk werk 

op het VO (consulent jeugd) heeft korte lijnen met hem en zorgt voor snel contact waar 

nodig.

Verder zijn er nog de voorlichtingslessen van Halt, iets indirecter maar linken ook aan dit 

onderwerp:
1) ‘de kosten van snel geld verdienen’ ontwikkeld om jongeren weerbaarder te maken 

tegen ondermijning.

2) groepsdruk 

LN'veld 2 Samen ontwikkelen 0.3 Beheer overige gebouwen en gronden Vastgoedobjecten en 

gronden, die geen beleidsdoel dienen  en ook niet voor (her)ontwikkeling in aanmerking 

komen, worden afgestoten. Om hoeveel gronden en objecten gaat het hier? (los van de 

objecten/ gronden genoemd op p. 147) Waar liggen deze gronden en objecten? In welk 

termijn gaan we deze gronden en objecten afstoten? Hoe zien nu de procedures van verkoop 

uit? Hoe gaat u deze gronden en objecten aanbieden?

We hebben een overzicht van alle verspreide gronden (omvang niet nader bekend) en 

vastgoed (ca. 35 stuks) in ons eigendom. Met betrekking tot de gronden heeft de focus 

vooral gelegen op het onderzoeken van de gronden die mogelijk tot ontwikkeling voor 

woningbouw in aanmerking komen. Dit heeft geleid tot een lijst met inbreidingslocaties 

die door de gemeenteraad is vastgesteld. Nu resteert er nog een lijst verspreide gronden 

die veelal in pacht zijn uitgegeven. Wat betreft het vastgoed is eveneens in beeld welke 

objecten we kunnen en willen afstoten en incidenteel zijn inmiddels een paar objecten 

verkocht.  Afhankelijk van het type object gaat dit door middel van verkoop op basis van 

hoogste prijs, door middel van een verkoopprocedure op basis van beste prijs- kwaliteit 

of door middel van een aanbesteding. De laatste stap in dit proces is, naast het afstoten 

van de resterende objecten, het vast laten stellen van het Vastgoedbeleid. De termijn 

waarbinnen we deze gronden en vastgoedobjecten gaan afstoten is niet bekend. Wij 

hebben namelijk vaak te maken met lopende huur- en pachtovereenkomsten. 

Daarnaast  zijn het arbeidsintensieve trajecten waar, helemaal gezien het Didam-arrest, 

zorgvuldig mee moet worden omgegaan.  We zijn er aan gehouden om de gronden en 

vastgoed overeenkomstig de criteria uit het Didam-arrest openbaar en conform 

marktwaarde te verkopen. Binnen de huidige formatie hebben wij weinig tot geen 

capaciteit om het afstoten van vastgoed en gronden te versnellen.

LN'veld Taakveld 8.3 Wonen en bouwen Beheer gemeentelijk vastgoed en gronden Actueel houden 

van contractmanagementsysteem. Afstoten van niet- strategische objecten en gronden. Het 

verwerken van het Didam- arrest in beleidsstukken en werkwijzen. Hoe staat het nu met het 

verwerken van Didam-arrest in afstoten van (niet- strategische) objecten en gronden? En op 

welke wijze heeft het Didam-arrest momenteel invloed op keuzes m.b.t. afstoten van (niet-

strategische objecten) en gronden?

Voor het verwerken van de effecten van het Didam-arrest in onze Nota Grondbeleid 

wordt extern advies in gehuurd, maar hier is nog geen invulling voor gevonden. Bij de 

verkoop, verhuur en in gebruikgeving van gronden en objecten gaan we uit van de 

criteria zoals die in het Didam-arrest opgenomen staan. Ter verduidelijking zie 

onderstaande link: 

Factsheet Didam-arrest - advies van landsadvocaat | Rapport | Rijksoverheid.nl 
CDA R4518 Wat is een ‘cofinanciering Leader’ ? Wordt (ook) niet toegelicht in de begrippenlijst! De 

toelichtende tekst leest wazig. Wat wordt concreet , helder en duidelijk, bedoeld?

In maart 2023 start er weer een nieuwe programmaperiode (2023-2027) voor het 

Europese subsidie instrumentarium voor leefbaarheid in het landelijk gebied: LEADER. 
In de nieuwe programmaperiode komen de financiële middelen uit het Nationaal 

Strategisch Plan. De provincie Drenthe heeft er voor gekozen om LEADER provincie 

dekkend te maken. Het betreft een plattelandssubsidie, inclusief kernen met minder 

dan 30.000 inwoners. Drenthe wordt opgedeeld in twee LEADER gebieden, Oost en 

West. Twee gebieden met elk 6 gemeenten. Gemeente Noordenveld valt samen met 

Midden-Drenthe, Westerveld, de Wolden, Meppel, onder deel West

Per gebied komt ca. € 3.500.000,- EU geld beschikbaar, waar minimaal 20% 

cofinanciering bij moet komen van gemeentelijke overheden.

LN'veld H 5 Werken, ondernemen en ontspannen Taakveld 3.1 Economische ontwikkelingen We 
organiseren bezoeken bij recreatieve en industriële bedrijven voor de doelgroep van het 

sociaal domein, vergroten bekendheid over wat we kunnen doen aan arbeidsbemiddeling en 

onderzoeken de behoefte op het gebied van P&O bij de (grote) bedrijven. Wie worden hier 

voor uitgenodigd? En op welke wijze worden zij uitgenodigd? Wie zijn hierbij betrokken?

Alle bij de gemeente bekende vertegenwoordigers/eigenaars van de R&T organisaties 

(130)worden periodiek per mail op de hoogte gebracht van gemeentelijke zaken die hen 

betreffen of kunnen raken. Beleidsadviseur Vrijetijdseconomie van team Economie 

werkt hierin samen met de klantmanagers van  team Werk (Sociaal domein). Dit is ook 

onderwerp van gesprek met de RON.
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LN'veld Vitale vakantieparken In kader van Vitale vakantieparken is een PM-post in de 

meerjarenbegroting opgenomen. Met hoeveel parken wordt momenteel gesproken in het 

kader van vitale vakantieparken? En met welke parken?

In het kader van een transformatie van Vitale Vakantieparken wordt er met de volgende 

parken gesproken: De Tip, Oosterduinen, Bos en Duin, Pandarosa en Dorado. Camping 

Hullenrode maakt ook deel uit van het programma. Dit park zit nog in het begin 
stadium van een eventuele transformatie. Tot slot staat de Drie Provinciën op het punt 

onderdeel uit te maken van het programma Vitale Vakantieparken.

GB P.42, r. 799: Bullet 3: Uitbreiding digitale mogelijkheden van 5 naar 11. Wat gaan we nog meer 

digitaal doen? Hoe persoonlijk waar nodig te realiseren? Bullet 4: Wat ga je onderzoeken? 

Kwaliteitsonderzoek graag concretiseren.

In 2023 komen de volgende nieuwe digitale mogelijkheden beschikbaar voor onze 

inwoners en (uitvaart)ondernemers: Aangifte geboorte, aangifte overlijden, melding 

huwelijk, melding geregistreerd partnerschap, verzoek verstrekking persoonsgegevens 

en wijziging gebruik achternaam. Persoonlijke dienstverlening blijft bij ons hoog in het 

vaandel staan. De inwoner kiest zelf zijn kanaal, digitaal kan voor diegenen die dat 

wensen maar ook persoonlijke dienstverlening blijft tot de mogelijkheden behoren. We 

doen in 2023 een uitvoerig onderzoek naar de kwaliteit van onze telefonische 

dienstverlening. 

LGN Blz 42: er staat anders dan voor eerdere verkiezingen geen budget voor de verkiezingen van 

provinciale staten en waterschapsbesturen 2023 vermeld. Is daar een reden voor?

In 2022 is een eenmalig budget opgenomen voor de extra kosten van verkiezingen 

zodat we deze volgens de geldende Corona-maatregelen konden organiseren, ter 

hoogte van € 45.000. Dit betreft gelden die van het Rijk zijn ontvangen via de 

decembercirculaire 2021. Vanwege het incidentele karakter van het budget zien we deze 

kosten op begrotingsbasis niet terug in 2023.

LN'veld Taakveld 0.2 Burgerzaken Wat willen we bereiken? We breiden de digitale mogelijkheden op 

het gebied van burgerzaken uit voor zowel inwoners als ondernemers van 5 naar 11. Wat 

wordt hier mee bedoeld? 5 naar 11.. Welke 11 digitale mogelijkheden zijn er dan straks?

In 2023 komen de volgende nieuwe digitale mogelijkheden beschikbaar voor onze 

inwoners en (uitvaart)ondernemers: Aangifte geboorte, aangifte overlijden, melding 

huwelijk, melding geregistreerd partnerschap, verzoek verstrekking persoonsgegevens 

en wijziging gebruik achternaam. 

LN'veld We integreren de diverse baliefuncties tot een om onze dienstverlening verder te verbeteren. 
Hoe ervaren de inwoners de ‘nieuwe’ openingstijden? Momenteel wordt de website niet 

bijgehouden. Er is sprake van incomplete en verouderde informatie, oud- medewerkers zijn 

nog met naam en telefoonnummer op de website te vinden. Informatie gericht aan inwoners 

is in de tussentijds veranderd maar nog steeds vindt men oud informatie terug op de website 

en zet inwoners op de verkeerde been. De website wordt niet actueel gehouden. Wanneer is 

deze omissie verholpen?

Wij herkennen ons niet in de bewering dat onze website niet wordt bijgehouden, dat 

gebeurt dagelijks. Mochten er concrete voorbeelden zijn van verkeerde informatie of 

omissies, dan horen wij die signalen graag zodat we deze kunnen herstellen. We hebben 

weinig reacties gehad op de nieuwe openingstijden tot nu toe, een evaluatie heeft 

echter nog niet plaats gevonden.

LN'veld LANDBOUW/ NOABERSCHAP 2.0: De klimaatverandering raakt ook de landbouw. Mogelijk 

kansen zijn kringlooplandbouw, aanpassen grondwaterstand, biodiversiteit. Hoeveel 

agrarische ondernemers hebben we in Noordenveld? Met hoeveel agrarische ondernemers 

heeft de gemeente Noordenveld contact, los van LTO? Hoeveel agrarische ondernemers in 

Noordenveld worden vertegenwoordigt door het LTO ?

Aantal agrariërs binnen Noordenveld is circa 100. Daarvan zijn 40 a 50 lid van LTO Noord. 

We hebben met LTO structureel 2 keer per jaar overleg en met andere agrariërs 

incidenteel op basis van specifieke zaken.

LN'veld Milieuverontreinigingen Bedrijven moeten voldoen aan steeds strengere milieuwetgeving. 

Indien schade wordt toegebracht aan het milieu dan zullen zij de kosten voor de reiniging 

moeten betalen. Is de dader echter niet meer te achterhalen dan kan het zijn dat deze kosten 

voor rekening van de gemeente komen. Hoeveel fte zitten hier op? Om hoeveel kosten gaat 

het hier in 2022 die direct voor rekening kwam voor de gemeente?

Dit soort werkzaamheden wordt opgepakt door de beleidsmedewerker Milieu en 

doorgezet naar de toezichthouders binnen de RUD. In het verleden is er binnen 

Noordenveld bijvoorbeeld wel eens sprake geweest van illegale dumpingen van 

drugslaboratoria. 

LN'veld RUD Wij hebben als uitgangspunt gesteld dat de RUD financieel neutraal dan wel voordeliger 

moet zijn dan de eerdere gemeentelijke opzet. Wanneer niet wordt voldaan aan het gestelde 

uitgangspunt en de RUD duurder/ niet voordeliger uitpakt. Welke gevolgen/ staart heeft dit 

voor de gemeente? Welke tools kunnen worden ingezet om grip te houden op de kosten?

Dit uitgangspunt wordt door de deelnemers verschillend geïnterpreteerd. De kosten van 

onze voormalige milieuafdeling (van voor de vorming van de omgevingsdienst) lagen 

beduidend hoger dan de bijdragen van de afgelopen jaren. Nu valt dat niet 1 op 1 met 

elkaar te vergelijken o.a. gelet op de landelijke veranderingen sindsdien en de 

inhoudelijke kwaliteitsslag die is gemaakt. Er zou vanaf de beginjaren structureel te laag 

zijn begroot om de omgevingsdienst op het gewenste kwaliteitsniveau te krijgen. Dit 

heeft bijna jaarlijks geleid tot een uitzetting van de begroting. De evaluatie van 2021 

heeft o.a. met de herijking Drentse Maat, geleid tot een zekere reparatie en daarmee 

opnieuw een uitzetting van de begroting. Hoe kunnen wij grip krijgen (en houden) op 

deze kostenstijgingen: in het AB wordt de begroting vastgesteld. Deze begroting wordt 

in concept voorgelegd aan de raad.

GB Onderuitputting gemeentefonds 20% aan begrotingsruimte. Hoe werkt die onderuitputting 

gemeentefonds?

De ontwikkeling van het gemeentefonds wordt voor een belangrijk deel bepaald door 

de ontwikkeling van de rijksuitgaven. Als de rijksuitgaven achterblijven bij de planning, 

wordt dat onderuitputting genoemd. Onderuitputting zorgt ervoor dat de uiteindelijk 

uitkering uit het gemeentefonds lager uitvalt. Ten opzichte van de septembercirculaire 

2021 zorgen het coalitieakkoord Rutte IV en daarbovenop de Voorjaarsnota van het rijk 

voor een enorme stijging van het gemeentefonds. Deze stijging is verwerkt in de 

meicirculaire 2022. Voorzichtigheidshalve hebben wij, op basis van historische gegevens, 

in eerste instantie ingeschat dat jaarlijks 20% van de rijksuitgaven niet doorgaat. Bij het 

begroten van het gemeentefonds hebben wij daarom 20% van de ontwikkeling van het 

gemeentefonds dat is gekoppeld aan de rijksuitgaven, buiten beschouwing gelaten. Nu 

de ontwikkeling van het gemeentefonds, als gevolg van een recente afspraak tussen de 

VNG en BZK, is vastgezet op de stand in de meicirculaire 2022, kan alsnog de jaarlijkse 

geraamde onderuitputting toegevoegd worden aan de begroting. 
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GB P 198 Waarom betaalt de gemeente Vennootsschapsbelasting? Overheidsondernemingen zijn belastingplichtig voor hun ondernemingsactiviteiten. 
Jaarlijks beoordelen we de aanwezigheid van één of meer ondernemingen in de zin van 

de vennootschapsbelasting. Uit de afgelopen jaren uitgevoerde inventarisaties is 

gebleken dat de gemeente met de volgende activiteiten een onderneming drijft:

1. de gemeentelijke grondexploitaties;
2. het ‘zich ontdoen van huishoudelijk afval tegen een positieve opbrengst’.

Bij positieve resultaten betaalt de gemeente dan vennootschapsbelasting.

LGN Blz 194, waarom groeit het bedrag aan kleine verschillen zo in de meerjarenbegroting? Bij elke nieuwe begroting vindt verbetering plaats in de doorrekeningen in 
meerjarenperspectief, met als doel om zo goed mogelijk reëel te begroten. Deze 

aanpassingen hebben een opstapelend effect. Voor enkele voorbeelden verwijzen wij 

naar de regels 4.273 tot en met 4.285 in de programmabegroting 2023.

LN'veld Taakveld 0.9 vennootschapsbelasting Jaarlijks toetsen welke verrichte 

ondernemersactiviteiten onder de vennootschaps- belasting vallen en welke gevolgen dit 

heeft voor de aangifte Om welke ondernemersactiviteiten gaat het in het jaar 2022?

1. de gemeentelijke grondexploitaties;
2. het ‘zich ontdoen van huishoudelijk afval tegen een positieve opbrengst’.

CDA R1634 MUP20 Het ‘maakproces’ LIAS zou nu functioneren. Wat heeft verhinderd om de 

beloofde stappen voor ‘gebruiksfaciliteiten’ pas in 2023 te gaan implementeren?
In 2021 hebben we LIAS aangeschaft en zijn we als eerste bezig gegaan met de 

begroting 2022 en de jaarstukken 2021. Verdere doorontwikkeling van de planning 

controlcyclus van LIAS, met daarin o.a. de perspectiefschets  en meer 

gebruikersfaciliteiten volgt in 2023. Deze planning is niet gewijzigd ten opzichte van 

eerdere communicatie hierover.

CDA R4199 Wanneer dienstverleningsovereenkomst met Noordelijk Belastingkantoor? Per saldo 

een kostenstijging van €10k: hoe hard is dit bedrag? Gaat die dienstverlening per saldo de 

komend jaren in de verschilanalyse leiden tot aanzienlijke kostenstijging?

We zijn op dit moment druk bezig met de afronding van de 

dienstverleningsovereenkomst (DVO) met Noordelijk Belastingkantoor (NBk). Deze zal 

uiterlijk 31 december 2022 gereed zijn. De totale kosten van de uitvoering van 

belastingen stijgen niet (behoudens indexatie van de begroting). Het grootste deel van 

de lasten is ter bekostiging van NBk. Daarnaast hebben we nog enkele kosten voor het 

eigen beleid en regievoering; hierop ziet de genoemde kostenstijging. De kosten van de 

huidige dienstverlening door NBk zullen, behoudens indexatie, niet stijgen. 

LGN Bij de behandeling van de perspectiefschets gaf het college aan, dat gelet op de grote 

bedragen aan niet bestede budgetten, het voorspellend vermogen van de begroting zou 

verbeteren. Hoe is dat terug te vinden in deze begroting?

Het voorspellend vermogen van de begroting moet verbeteren door toepassing van een 

andere systematiek dan we in het verleden hebben gehanteerd. 

Dit willen we realiseren door gebruikmaking van voorbereidingskredieten, zodat niet 

keer op keer (grote) budgetten hoeven te worden overgeheveld, omdat de uitvoering 

nog niet gereed is. Deze wijziging van systematiek heeft echter pas op termijn 

significant effect in de begroting, aangezien het volume van niet bestede 

budgetten/budgetoverhevelingen op dit moment nog groot is.   

LGN Volgens blz 82 en 83 betekent 4% verhoging OZB, € 225.000,00 aan extra inkomsten voor de 

gemeente in 2023  (woningen 223.000 meer, bedrijven 2.000 meer). Klopt dat?

Niet helemaal. Het totaal aan baten van de OZB stijgt met 4%, te weten € 254.000. Het 

gaat dus niet om een stijging van het saldo van baten en lasten met 4%.

LGN Blz 110: hier staat een tekst over de scheve verhouding tussen ambitieniveau en belastingen. 

Is die nog steeds actueel?

Die is nog steeds actueel. Er is namelijk geen sprake van 100% kostendekkendheid op 

het totaal van de belastingen, hetgeen maakt dat een deel van de lasten t.l.v. de 

begrotingsruimte komt en dus ten koste gaat van een deel van de ambities, aangezien 

deze lasten voor eigen rekening komen en niet worden doorbelast, binnen de 

mogelijkheden.

LN'veld 7. Helder zicht Taakveld 0.61 OZB woningen Bij te late betaling: invordering via herinnering, 

aanmaning, dwangbevel, schuldregeling We bieden de mogelijkheid te betalen via 

automatische incasso in maximaal 8 maandelijkse termijnen. We voldoen aan wettelijke 

WOZ-toetsingscriteria: toezicht Waarderingskamer Bij hoeveel huishoudens was in 

voorgaande jaren sprake van een te late betaling? Bij hoeveel huishoudens volgt een 

uiteindelijke dwangbevel/ schuldregeling? Mocht door de toenemende lastenverzwaring 

door de economische ontwikkelingen voor huishoudens het onmogelijk worden om de 

opgelegde OZB te betalen welke oplossingen kan de gemeente in die situaties bieden? 

Inwoners die bezwaar hebben en telefonisch niet gehoord voelen door medewerkers nemen 

een bureau in handen om bezwaar te maken. Zo wordt er getracht de WOZ waarde naar 

beneden te laten bijstellen. De kosten die hier uit vloeien komen voor rekening voor de 

gemeente. Hoe wordt voorkomen dat inwoners zich toch gaan begeven naar deze bureaus? 

En om hoeveel van deze bezwaren ging het in 2021 en 2022?

Bij gemiddeld zo'n 1.500 huishoudens was in de voorgaande jaren van te late betaling. In 

ca.  150-300 gevallen volgde een dwangbevel in de afgelopen jaren. Wat betreft de vraag 

wat we kunnen doen wanneer inwoners hun belasting niet meer kunnen betalen: we 

kunnen hen een betalingsregeling aanbieden. In principe proberen we die afgehandeld 
te hebben vóór de nieuwe aanslag, anders zitten inwoners met dubbele lasten, hetgeen 

ook weer niet wenselijk is. Maar het is vaak maatwerk, net wat de mensen nog kunnen 

missen. Verder kunnen inwoners natuurlijk kwijtschelding aanvragen. Daar zijn wel 

criteria aan verbonden.

Voor inwoners die bezwaar willen maken bieden wij contact via de mail en/of telefoon, 

waarmee een ieder in staat wordt geacht om met een taxateur in gesprek over de 

waarde te gaan. Dit neemt een deel van de vragen of onvrede weg, ook worden waarden 

gelijk aangepast wanneer nodig. 

Daarnaast is in 2022 het aanslagbiljet herzien en begrijpelijker gemaakt. In dit 

vernieuwde aanslagbiljet wijzen wij op de kosten die dergelijke bureaus in rekening 

brengen.
 In 2021 zijn 181 bezwaren ingediend door bureaus die werken op basis van “No Cure No 

Pay” dit betrof 48% van het totale aantal bezwaren. 

In 2022 zijn 87 bezwaren ingediend, dit betreft 26% van de bezwaren.
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LN'veld 1 Lokale heffingen Ontwikkelingen De huizenprijzen stijgen al jaren. Een bestaande woning 

kost in 2022 landelijk gemiddeld bijna 20%. Door de economische ontwikkelingen wordt 

thans uitgesproken door verschillende economen dat naar verwachting de huizenprijzen 

komende tijd sterk zullen dalen, wat zijn de gevolgen hiervan voor de gemeente aangezien 

de woz- waarde gekoppeld is aan het binnen halen van heffingen?

De gemeente gaat uit van een bepaalde opbrengst in de begroting. Op het moment dat 

er sprake is van daling van huizenprijzen, daalt daarmee ook de totale WOZ waarde. Dit 

wordt gecompenseerd door het toepassen van indexatie en tevens het verhogen van de 

betreffende tarieven voor eigenaren en gebruikers om hiermee de benodigde opbrengst 

te genereren. Doen we dit niet, dan realiseren we een tekort in de begroting.

LN'veld Onroerendezaakbelasting Onroerendezaakbelasting is de belangrijkste belasting voor de 

gemeente, de opbrengst vloeit terug naar de algemene middelen en kan naar eigen inzicht 

worden besteed. Een aanpassing in de verordening om een extra vrijstelling toe te voegen 

voor niet- woningen onroerende zaken beneden de € 12 000,- valt onder de mogelijkheden. 
Wat ‘kost’ het de gemeente om deze vrijstelling op te nemen voor Onroerende zaken met 

waarden onder de  € 12 000,-?

Als we de aangegeven vrijstelling opnemen voor onroerende zaken < € 12.000 dan 

betekent dit dat de OZB inkomsten ruim € 6.000 lager uitvallen (o.b.v. ca. 600 objecten). 

Het effect op de rioolheffing, bij dezelfde toepassing van de vrijstelling, is groter. Het 

gaat dan om ca. 370 objecten, waardoor de inkomsten uit rioolheffing ca. € 16.000 lager 

uitvallen.

GB P.117, r. 2429: Is deze inschatting fact based, wat betreft de omvang van de rsico's SD? En wat 

betreft de omvang van het risico: Is dit per regeling, of de totaalsom van de regelingen?

Deze inschatting is gebaseerd op de resultaten van de afgelopen jaren en de inschatting 

van de ontwikkelingen op basis van de cijfers van het lopende jaar en die van de 

komende jaren. Dit is per regeling.

GB P. 45, r. 832-833: Wanneer kunnen we het vernieuwde veiligheidsbeleid verwachten? Eind januari staat een Raadsbijeenkomst gepland om de thema’s die voorkomen in het 

veiligheidsbeleid te prioriteren. Na deze avond worden de resultaten verzameld en 

verwerkt. De verwachting is dat we medio 2023 het beleid ter besluitvormvorming aan 

Raad voorleggen.

CDA R828 Voorkomen en verminderen middelengebruik? Welke middelen worden concreet 

bedoeld? Welk effect wordt nagestreefd en hoe wordt dat gemeten? Is er voorzien in een 
‘nulmeting’ ?

Met middelen wordt bedoeld: alcohol en alle soorten drugs. We zetten ons bijvoorbeeld 

in via het project Way Out om het gebruik van drugs en (overmatig) alcoholgebruik 

tegen te gaan. Het effect dat daarmee nagestreefd wordt, is middelengebruik te 

verminderen. Het wordt gemeten middels de evaluaties van evenementen en 

activiteiten waarbij middelengebruik mogelijk van toepassing is. Daarnaast wordt er 
elke 4 jaar een enquête (veiligheidsmonitor) gehouden binnen onze gemeente over 

sociale overlast (dronken mensen op straat en drugsgebruik). De veiligheidsmonitor 

wordt sinds 2014 in Noordenveld uitgevoerd.

GB P.46, r. 879-883: Is stichting Up te Us al actief? Wat zijn de activiteiten die ze nu voor 

Noordenveld hebben gedaan en met welk resultaat?

Up to Us ondersteunt de gemeente om de jongerenparticipatie vorm te geven. De 

contacten en terugkoppeling lopen via de werkgroep Jeugd, waar de voortgang wordt 

bewaakt.

LGN Ook plannen/budgetten voor de Kinderadviesraad, een Sociale Adviesraad (opvolger SMA), 

Adviesraad Duurzaamheid en Rekenkamercommissie ontbreken. Graag een overzicht 

daarvan.

Budget Kinderadviesraad zit in het budget jongerenparticipatie. De Kinderadviesraad is 

kortgeleden ingesteld en is zeer recent van start gegaan. de Rekenkamercommissie 

heeft eigen budget, zoals door de raad vastgesteld. De onderzoeken worden altijd ruim 

van tevoren met de raad gedeeld. De Adviesraad Duurzaamheid heeft ook een eigen 

budget, voor de (opvolger van de) Sociaal Maatschappelijke Adviesraad is  ook een 

budget gereserveerd.

LN'veld Afval: het doel is maximaal hergebruik van grondstoffen en het voorkomen van restafval. 

Wordt er ook nagedacht om samen te werken met maatschappelijke organisaties, die onder 

meer in het gebouw CBN 122 huizen om bruikbare spullen die kunnen worden hergebruikt 

gratis aan te bieden aan die inwoners die het nodig hebben? [Veel spullen worden door de 

kringloopwinkels niet langer ingenomen en zo verdwijnt goed materiaal die een tweede 

leven zal kunnen krijgen op de afvalberg. Ondertussen zijn er kinderen in Nederland en 

misschien wel in Noordenveld die niet over een eigen bed beschikken maar enkel een matras 

op de grond]

Er is voor gekozen om te starten met een grondstoffencentrum. Doel is de grondstoffen 

zo zuiver mogelijk te krijgen.  We bieden kringloopbedrijven de mogelijkheid om vooraf 

bruikbare spullen in te nemen.  

LN'veld Taakveld 7.3 afval Continueren en optimalisering van inzet. Afvalkraam in buurten, dorpen en 
wijken voor de kleinschalige inzameling van ‘langzame’ afvalstromen. Frituurvet en andere 

kleinschalige inzamelingen kunnen worden afgegeven bij de afvalkraam die op bepaalde 

uren gedurende een ochtend per maand op verschillende plaatsen in Noordenveld staan. Op 
andere tijdstippen, gedurende ‘kantoortijden’ zijn inwoners aangewezen op de 

afvalbrengstation. Om lozing van bv. frituurvet te voorkomen in de riolering lijkt uitbreiding 

van de inzameling naast de afvalbrengstation een noodzaak. Is de gemeente voornemens 

afspraken te maken met bv. supermarkten in de verschillende dorpen om hier ook 
inzamelingspunten te realiseren? Hoe worden ‘nieuwe Nederlanders’ voorgelicht met 

betrekking tot inzameling van frituurvetten, batterijen etc.?

We geven in overleg met Stichting Welzijn in Noordenveld voorlichting aan nieuwe 

inwoners middels rondleidingen op het brengstation.

LN'veld Voortzetting ingezet beleid en meerjaren uitvoeringsplan (MUP) 2018-2022 MUP 12. Afval als 

grondstof. We gaan de afvalbrengvoorzieningen verbeteren. Dit doen we door de inzet van 

het mobiele afvalscheidingsstation, de afvalkraam, verder uit te breiden. Wat betekent deze 

uitbreiding? Het nieuw te realiseren afvalbrengstation wordt een grondstoffencentrum in 

plaats van een reguliere milieustraat. Hoe wil men deze grondstoffen beschikbaar stellen voor 

ondernemers, organisaties maar ook inwoners?

Er is door de raad besloten dat er gekozen wordt voor een grondstoffencentrum en 

(nog) niet voor een upcyclecentrum. Wat betekent dat er nog geen grondstoffen 

weggehaald kunnen worden. Wel kunnen bruikbare spullen door kringloopwinkels 

vooraf worden ingenomen.
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GB P 51 r 941: Eerste bolletje: met “we stimuleren de bewoners om mee te denken aan de 

inrichting en onderhoud van de openbare ruimte.” Hoe wordt onderhoud gestimuleerd? En is 

het de bedoeling dat bewoners zelf stukjes van de openbare ruimte gaan onderhouden?

Inwoners kunnen onder bepaalde voorwaarden een “stukje” openbare ruimte 

adopteren. Adoptie betekent in dit geval dat de inwoners zelf een stukje van de 

openbare ruimte gaan onderhouden.  Afhankelijk van de grootte van  het 
groenadoptieproject wordt in ruil voor het onderhoud ofwel eenmalig geïnvesteerd 

middels een herinrichting van het projectgebied ofwel er wordt (bij 1000 m2 of meer) 
een kleine financiële bijdrage per m2 gegeven. Daarnaast willen wij inwoners betrekken 

bij herinrichting van openbaar groen in hun straat of buurt.

CDA R943 - Welke signalerende functie wordt bedoeld? Medewerkers van de wijkteams zijn direct aanwezig in de dorpen en wijken en daarmee 

de ogen en oren van de gemeente ter plekke. Deze signalerend functie kan zowel op het 

gebied van de openbare ruimte als op andere aspecten zoals sociaalmaatschappelijke 

signalen zijn.

VVD (Regelnummer 943) Taakveld openbaar groen en (openlucht) recreatie wordt beschreven dat 
jaarlijks de speeltoestellen in de gemeente worden geïnspecteerd, - Wat is de huidige staat 

van de speeltoestellen? - Vallen hieronder ook de speeltoestellen op de scholen? - Zijn 

hiervoor vervangingsbudgetten aanwezig?

De huidige staat van de speeltoestellen is voldoende. Alle toestellen worden jaarlijks 

gekeurd en waar nodig onderhouden. Hiervoor is onderhouds- en vervangingsbudget 

aanwezig. Speeltoestellen op schoolpleinen vallen hier niet onder, deze vallen onder de 

verantwoording van schoolbesturen. 

LN'veld H4 Groen beleven Wij willen dat groen beleven ook echt wordt beleefd. Dit willen we bereiken 

door wijkgericht te werken waarbij we dicht bij de inwoners aanwezig zijn. Hierdoor weten 

we wat de beleving van de inwoners in de dorpen, buurten en wijken is. Wat wordt er bedoeld 
met ‘groen beleven’? En op welke wijze wordt dit bereikt?

In het programma staat benoemd hoe wij dit zien. Deze is gekoppeld aan de 

omgevingsvisie onder het kopje groen.

LN'veld Taakveld 5.7 openbaar groen en (openlucht) recreatie Wij richten de openbare ruimte 

klimaatbestendig in. Wordt Recreatie, biodiversiteit, opslag van water/ waterberging en 

bomenplant aan elkaar gekoppeld om te komen tot koppelkansen en reductie van kosten?

Waar dit mogelijk is, zal dit zeker gebeuren

LGN Blz 70: bij de bibliotheken staat niets over de vernieuwingen die de bibliotheken 

aankondigen. Ook de daardoor veroorzaakte sluiting van inbrengwinkel De Cirkel wordt niet 

genoemd. Waarom ontbreekt dit en welke kosten voor de gemeente kunnen hieruit 

voortkomen?

Er staat een grote interne verbouwing van de bibliotheek Roden op stapel in 2023 

(werknaam HUB Roden) met uitbreiding van functies. Er wordt nadrukkelijk een 

verbinding gelegd met het OV en andere maatschappelijke diensten. Helaas betekende 

dit dat de bibliotheek alle ruimtes nodig heeft en er geen ruimte meer is voor 

inbrengwinkel De Cirkel die onderhuurde bij de bibliotheek. De gemeente draagt bij aan 

de toegankelijkheid van openbare gebouwen. 

VVD (Regelnummer 1221) Er wordt aangegeven dat we op incidentele basis mee werken aan de 

groei van het gevangenismuseum Veenhuizen, uitgaande van hun rol in het Unesco 

Werelderfgoed dossier. Om welke ontwikkelingen/ werkzaamheden gaat dit? Kunnen we 

hier een toespitsing van krijgen? En welke kosten gaan hiermee gepaard? En wat wordt 

verstaan onder incidenteel?

Het Gevangenismuseum is zeer belangrijk voor onze gemeente; cultureel, historisch en 

toeristisch/economisch. Steun aan het museum is dan ook steun aan de 

toeristisch/economische omgeving van het museum en aan het Werelderfgoed dat 

Veenhuizen vertegenwoordigd. Het Gevangenismuseum ontvangt daarom naast een 

kleine structurele subsidie van de gemeente op incidentele basis ondersteuning; dat is 

meestal in de vorm van een eenmalige subsidie bij projecten.

LN'veld Taakveld 5.6 Media Bibliotheek Worden de openingstijden van de nieuwe bibliotheek 

verruimd? Op welke wijze wil de gemeente studenten, jongeren stimuleren en binden om 

gebruik te (gaan) maken van de faciliteiten van de Bibliotheek Roden. Zijn er gesprekken met 

universiteiten, hogescholen om (stilte) ruimtes aan te bieden aan studenten tijdens 

tentamenperioden? (bekendmaking) Zijn er gesprekken met scholen aangaande het 
aanbieden van ruimten voor huiswerkbegeleiding? Worden er ook jonge collega’s 

aangetrokken om het personeel van de bibliotheek te verjongen?

Er staat een grote interne verbouwing van de bibliotheek Roden op stapel in 2023 (HUB 

Roden) met uitbreiding van functies (verbinding met het OV en andere 

maatschappelijke diensten). Er komt ook een kleine horecavoorziening in de bibliotheek. 

Hierdoor zullen de openingstijden van de bibliotheek verruimd worden en is er meer 

ruimte voor ontmoeting, werken en studeren, ontwikkeling en educatie, cultuur en 

activiteiten.

LGN Over de klachtenafhandeling binnen de gemeente is in de jaarstukken, trimesterrapportage 

en begroting vrijwel niets te lezen. Heeft het college hiervoor een plan en/of budget voor 

2023? 

Ja. De klachtenbehandeling vindt plaats op de manier zoals omschreven in de 

Algemene wet bestuursrecht. Dit houdt in dat er bij een klacht eerst een interne 

procedure wordt gevoerd. Wordt de klacht niet naar tevredenheid van de klager 

afgehandeld, dan staat de weg naar de Nationale Ombudsman open. Voorafgaand aan 

de formele procedure wordt in alle gevallen getracht om de klacht op te lossen door in 

gesprek te gaan met de klager. In het overgrote deel van de gevallen worden de 

klachten op deze manier opgelost. Cijfers van deze informele klachtenbehandeling zijn 

er niet. Lukt het niet om op deze manier klager tevreden te stellen, dan volgt de formele 
interne klachtenprocedure. De klachten coördinator voert dan een klachtgesprek met 

klager en de betrokken ambtenaar of bestuurder. Van het klachtgesprek wordt een 
verslag gemaakt en de klachten coördinator adviseert burgemeester en wethouders 

over de wijze van afdoening van de klacht. Deze werkwijze wordt in 2023 ongewijzigd 

voortgezet. In 2021 is 1 klacht op de formele wijze afgerond. In 2022 is tot dusver ook 1 

klacht op de formele wijze behandeld. Voor de behandeling van klachten wordt jaarlijks 

een bedrag van € 7.000,00 begroot.  

GB P 71 r 1304 Zijn de kosten van de Hulhorst nog reeel? Na het principebesluit over de hoogte van de gemeentelijke bijdrage aan 
verplaatsing/nieuwbouw van de manege Hulhorst hebben zich inderdaad substantiële 

kostenstijgingen in de bouw voorgedaan. De totale bouwkosten voor een nieuwe 

manege zijn daardoor logischerwijs ook gestegen. We kijken momenteel samen met de 

Rij- en Menvereniging Mensinghe in welke mate dit het geval is. In de 

informatiebijeenkomst op 21 november komen we hier bij u op terug.

CDA R1304 Kunnen we vóór juli 2023 een voorstel voor een locatie tegemoet zien? Ja, daar gaan wij wel van uit (zie ook antwoord op de vraag van LN'veld over de manege).
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LN'veld Manege De Hulhorst Roden In 2023 wordt er nog gesproken over het zoeken van een 

geschikte locatie voor een nieuwe vestiging van de manege. Oud- wethouder Henk Kosters 

heeft tijdens de vergadering van 2 maart 2022, op vragen van raadsleden, mbt het 

verschaffen van duidelijkheid aan het bestuur van de manege aangaande verplaatsing dan 
wel nieuwbouw, toegezegd dat ‘eerder eind 2022 meer duidelijkheid is te geven over de 

toekomst van de manege’. Weliswaar tekende hij daarbij aan dat dan niet gezegd is dat de 

eerste steen zal kunnen worden gelegd maar ivm de noodzaak en de behoefte aan een 

voortvarende aanpak zal wel duidelijkheid kunnen worden verschaft. In de 

programmabegroting 2023 lezen we opnieuw dat deze voortvarende aanpak verder vooruit 

wordt geschoven dit terwijl de noodzaak en belang van snel doorpakken reeds is 

uitgesproken en dierenwelzijn in het geding is. Hoe gaat u z.s.m. zorgen om voor 31 december 

2022 zoals is toegezegd door de oud- wethouder de heer Kosters te komen tot een geschikte 

locatie dan wel zorg te dragen dat de manege kan herbouwen en blijven op haar vertrouwde 

plek?

We zijn momenteel, alsook de afgelopen maanden volop in gesprek met de Rij- en 

menvereniging om te komen tot een goede en integraal afgewogen locatiekeuze voor 
de manege. Bij deze integrale afweging hoort ook de financiële haalbaarheid. De 

recente bouwkostenstijgingen (zie ook antwoord op vraag van GB) hebben hier impact 

op. We werken momenteel samen met de Rij- en menvereniging aan het in beeld 

brengen van de scenario's (nieuwbouwen elders of herbouw/renovatie op de huidige 
locatie) en de actuele financiële aspecten per scenario. We komen in de informatie-

bijeenkomst op 21 november hier bij u op terug.

GB P. 115, r. 2349: Het tempo ligt te laag en is al jaren terugkerend onderwerp in de rapportage 

van de accountant. Wat moet er nog gebeuren voordat het op orde is?

Het aanstellen van een Privacy Officer: De Privacy Officer zorgt ervoor dat de AVG wordt 

nageleefd binnen een organisatie en ziet erop toe dat de privacy en dataverwerking bij 

elke medewerker die persoonsgegevens verzamelt, in veilige handen is.

LN'veld Toelichting op risico’s Gegevensbescherming. Uit de laatste jaarrapportage van onze externe 

toezichthouder blijkt dat de gemeente Noordenveld een 1.7 scoort op AVG- volwassenheid. 
Gemeente Noordenveld is niet in- control’ en risico op een datalek en resulterende schade is 

aanzienlijk. Hoeveel uur is de externe toezichthouder in 2022 ingehuurd? En voor welke 

werkzaamheden? Bij welke gemeente verricht deze externe FG ook toezicht?

De FG is 4 uur per week beschikbaar voor / ingehuurd door Gemeente Noordenveld.  FG 

taken;  interne toezichthouder & adviserend. Betrokkenheid bij be-/afhandeling van 

datalekken. De FG is momenteel geen FG bij een andere gemeente.

Nadere toelichting: De AVG geeft aan welke taken de FG (minimaal) heeft: • Het 

informeren en adviseren van de gemeente en de verwerkers die namens de gemeente 

persoonsgegevens verwerken over hun verplichtingen uit hoofde van de AVG en andere 
EU wet- en regelgeving en nationale bepalingen omtrent gegevensbescherming; • Het 

toezien op naleving van de AVG, en andere EU wet- en regelgeving en nationale 
bepalingen omtrent gegevensbescherming; • Het toezien op naleving van het 

gemeentelijke beleid of de verwerker met betrekking tot de bescherming van 
persoonsgegevens; • Het toezien op toewijzing van verantwoordelijkheden, 

bewustmaking en opleiding van het bij de verwerking betrokken personeel en de 
betreffende audits; • Het geven van advies met betrekking tot de Privacy Impact 

Assessment (PIA) en het toezien of de uitvoering daarvan in overeenstemming is met de 
AVG; • Het samenwerken met de AP; • Het optreden als contactpunt voor de AP.

LN'veld Afgelopen jaren, ondanks vragen/ kritiek/ aantekening vanuit de raad is de dagelijkse interne 

privacy officer taken adhoc opgepakt door diverse ICT medewerkers zo kunnen we lezen in de 

programmabegroting 2023. Is er tussentijds hierin een verandering geweest? Eerder werd de 

raad medegedeeld dat een jurist van de gemeente Noordenveld deze taken op zich nam. Uit 

de programmabegroting volgt dat er binnen het huis geen hoofdcontactpersoon is, klopt dit? 

Hoe heeft u er zorg voor gedragen dat de FG onafhankelijk kan toezien op taken van de 

interne  FG? > PO? en dus naleving AVG, nu dit adhoc door verschillende medewerkers wordt 

gedaan? Hoe is voorkomen dat dit conflicten oplevert bij de eigen taken van de 

desbetreffende medewerker en gezien het feit dat ze eigen taken dienen te overzien en die 
van direct betrokken collega’s? Hoeveel tijd/ uren koste deze onafhankelijke taak die door 

enkele medewerkers als functie erbij is opgenomen?

Momenteel is er een vacature voor CISO & PO (privacy officer). Deze functionaris(-sen) 

voeren werkzaamheden uit voor de gemeente om IB&P/AVG naar een hoger 

volwassenheidsniveau te brengen. De ICT medewerkers en de FG vangen dat 

momenteel (deels) op. Hierdoor ontstaat regelmatig 'rolvervaging' en komt de 

onafhankelijkheid van de FG niet altijd ten goede. Daar gaat dus binnenkort verandering 

in komen, is ook niet wenselijk, er is recent  ingestemd met de extra formatie(-plaats). 

Totdat de functie CISO/PO is ingevuld zullen de taken opgepakt blijven worden door de 

ICT medewerkers i.o.m. de FG.  Tussen de ICT medewerkers en de FG was/is structureel 

en periodiek overleg. N.b.: het FG jaarverslag 2021 is medio mei aangeboden. 

LN'veld Door het formaliseren van de functie privacy& security officer kunnen we bouwen aan een 

hoger niveau van informatiebeveiliging. Is thans een vacature uitgezet? Wanneer start de 

training van alle medewerkers in de veilige omgang met systemen en data?

De vacaturetekst staat in concept klaar om uitgezet te worden. In eerste instantie wordt 

gepoogd om een combinatiefunctie CISO/PO te vinden. Deze persoon (personen) mag 

zich (ook) gaan inzetten voor de bewustwording/training van alle teams/medewerkers 

m.b.t. de onderwerpen AVG en IB in samenwerking met afdeling P&O. Ondertussen 

zullen we wel uitvoering blijven geven aan diverse bewustwordingacties op deze 

onderwerpen.

LN'veld Bedrijfsvoering Hybride werken: Zowel bij leidinggevenden als bij medewerkers is behoefte 

aan duidelijke spelregels en basisafspraken. Wordt er ook gedacht aan toetsen en spelregels 
mbt AVG? ‘documenten op de keukentafel’? Hoe wordt er zorg gedragen dat documenten 

niet in huiselijke kring ter inzage liggen?

Elke medewerker binnen onze organisatie heeft een eed/gelofte afgelegd. Met die 

eed/gelofte gaan de medewerkers vertrouwelijk om met alle informatie, ongeacht de 

locatie van de werkplek. Dit is ook een aspect dat wordt meegenomen in de 

bewustwordingscampagne 2022/2023 

CDA R4501 Woningbouwteam: hoeveel tijd wordt ervoor uitgetrokken om het team te werven? 

Hoe groot (fte) wordt het team? Op welke aannames is de extra personele inzet (8 fte) 

gebaseerd? Welk mandaat en welke resultaat doelen krijgt het woningbouwteam mee? 

Wanneer een optimaal operationeel team: 2024?

Er wordt niet specifiek een woningbouwteam ingericht. Met de extra inzet (fte) wordt 

beoogd om het proces van de reeds in voorbereiding zijnde en de nieuw te ontwikkelen 

woningbouwlocaties te versnellen. De extra inzet is gericht om de vakdisciplines in 

verschillende fasen van het planproces woningbouw te versterken. Dit gaat over de 

versterking van capaciteit t.a.v. stedenbouw, planeconomie, beleidsinhoudelijke 

expertise (groen, water, verkeer), juridische expertise en projectleiding. We zijn ons ervan 

bewust dat we opereren in een krappe arbeidsmarkt. 

LGN Het college wil extra geld voor 8 fte (€ 680.000,00). De raad is echter meegedeeld dat er veel, 

langdurig niet vervulde vacatures zijn. Kan het bespaarde geld voor 8 van die vacatures niet 

voor deze post gebruikt worden?

Er is  geen ruimte in de reguliere personeelsbegroting ter dekking van de gevraagde 

middelen.  
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LGN Blz 33 de demografische druk neemt toe, in hoeverre is daarmee rekening gehouden in (de 
risico’s van) deze begroting?

Hiermee is in de risicoparagraaf van de begroting niet expliciet rekening gehouden.

LGN Extra kosten voor bouwprojecten lijken niet in de begroting te zijn verwerkt. Zie bijvoorbeeld 

bladzij 113 Centrumontwikkeling Roden. Klopt het dat deze sterk stijgende kosten niet in de 

begroting zijn verwerkt, terwijl de stijgende kosten voor gas, elektra en brandstof (blz 165/167) 

wel zijn verwerkt? Is daar een verklaring voor?

De verwachte hogere uitgaven voor gas, elektra en brandstof kunnen wij met een grote 

mate van zekerheid bepalen. Dit is minder het geval bij (grote) investeringsprojecten. 

Per investering kan het effect van de algeheel stijgende bouwkosten anders uitpakken. 

Vanzelfsprekend volgen wij de ontwikkeling van de bouwkosten op de voet voor onze 

projecten. Wanneer nodig zullen wij met een aanvullend voorstel bij u terugkomen.

CDA R943 - Hoe gaan de inwoners merken dat het openbaar groen ‘biodiverser’ wordt? Begint in 

2023?

Er is meer variatie in de beplanting aanwezig, meer bloemen, minder gras. En er wordt 

minder vaak gemaaid, waar door er ook meer vogels en insecten zullen komen. Dit heeft 

echter tijd nodig. De verwachting is dat dit in 2023 wel al zichtbaar wordt. 

LN'veld We streven naar een beheervriendelijke inrichting en gebruiken plantensoorten die een 

bijdrage leveren aan het verbeteren van de biodiversiteit. Wordt er nagedacht of is thans 

gesproken met organisaties over samenwerking om de biodiversiteit in Noordenveld te 

vergroten?

Samen met o.a. LTO, Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en Landschapsbeheer 

Drenthe is binnen Naoberschap 2.0 een werkgroep biodiversiteit.  Deze werkgroep zet 

zich in voor het samen aanpakken van biodiversiteitsvraagstukken en werkt aan het 
creëren van bewustwording van onze inwoners.

LN'veld We faciliteren bewoners voor het tot uitvoering van groeninitiatieven. Op welke wijze 

faciliteert de gemeente inwoners voor het tot uitvoering brengen van groeninitiatieven? En 

op welke wijze worden inwoners hier van op de hoogte gebracht?

Inwoners kunnen openbaar groen adopteren. Afhankelijk van de wens van de inwoners 

en de omvang (aantal m2) groen dat geadopteerd wordt, wordt ofwel samen met de 
inwoners het groen gerenoveerd. Ofwel krijgt de inwonersgroep een beperkte financiële 

bijdrage per m2 te onderhouden groen. Communicatie hierover vindt o.a. plaats via 

dorps-, wijk- en buurtverenigingen, via media en bij persoonlijk contact met inwoners. 

GB P 201 Waarom wordt de pensioenverplichting oud-wethouders naar 0 afgeschaald in 2024? Deze constatering is niet juist. De pensioenverplichting voor oud-wethouders wordt in 

de begroting 2023 pas per einde van 2026 afgebouwd naar 0.

CDA R4031 Naast de kolom ‘Begrote formatie’ passen een paar kolommen ‘Verwachte bezetting 

31/12 2023’, kolom ‘laag’, ‘midden’ en ‘hoog’ . Graag een indicatie bij ‘verwachte bezetting’ en 

de optredende budgettaire onderuitputting.

Deze vraag is vooraf lastig te beantwoorden,  hier zitten veel afhankelijkheden in zoals: 

gewenste ambitie niveau, wordt er (voor ziekte) ingehuurd of niet, worden projecten in 

zijn geheel op de markt gezet of intern uitgevoerd etc. etc.  In de trimesterrapportage 

onderdeel van de P&C cyclus wordt de uitputting en aanpassing van de begroting 

meegenomen. Het stuurinstrument hierbij is budget en niet de formatie. Een prognose 

vooraf is dus niet te geven.

LGN Hoeveel vacatures in de gemeentelijke organisatie waren er begin oktober 2022 nog niet 

ingevuld? 

Begin oktober zijn er 4 vacatures waar de werving voor is gestart en 3 vacatures waar de 

voorbereiding voor werving is begonnen. Daarnaast is gekozen om enkele vacature 

plekken tijdelijk met inhuur op te vullen om te kijken wat op termijn de juiste structurele 

oplossing is.

LGN Blz 45: Wat zijn de begrote kosten voor de ontwikkeling en uitvoering van een nieuwe 

participatieverordening? 

 Kosten vallen binnen de reguliere formatie. 

LGN Voor de dorpsplannen is een pm post opgenomen (blz.174) en voor het dorpenfonds is € 

500.000,00 gereserveerd (blz194): wordt dit bedrag (mede) gebruikt voor de dorpsplannen? 

Zo nee, hoe wil het college verder met de dorpsplannen?

De € 500.000 geraamd voor het Dorpenfonds. Over de dorpsplannen komen we nog bij 

u terug.

LN'veld MUP 16 A. Participatie Zij kunnen op een laagdrempelige en toegankelijke manier reageren 

op plannen, meedenken met plannen of met hun eigen naar de gemeente stappen. Een 

belangrijk onderdeel in alle projecten en plannen die de gemeente maakt is een 

communicatie- en participatieparagraaf. Op welek laagdrempelige en toegankelijke manier 

kunnen en vinden inwoners, ondernemers en organisaties de plannen waar zij op kunnen 

reageren. Wie kunnen inwoners, organisaties en ondernemers met eigen ideeen benaderen? 

Op welke wijze wordt er tijdig adequaat gecommuniceerd? Waar in het laatste kwartaal van 

2022 kunnen inwoners alle afspraken m.b.t. vernieuwd beleid en uitvoeringsplannen na 2022 

tijdig en adequaat inzien?

We informeren, afhankelijk van het initiatief, en afhankelijk van de belanghebbenden, 

inwoners zo vroeg mogelijk bij een initiatief dat gaat spelen vanuit de gemeente. We 

hebben in concept ons participatiebeleid opgesteld. Dit beleid is mede tot stand 

gekomen met in breng vanuit de raad(swerkgroep). In dit beleid hebben we 10 

uitgangspunten gedefinieerd en een stappenplan van 10 stappen. Aan de hand van dit 

stuk willen we op een meer gestructureerde, toegankelijke en laagdrempelige wijze het 

gesprek aan gaan met belanghebbenden. In dit stuk wordt ook aandacht besteed aan 

communicatie en transparantie (wie moet er wanneer over wat  ingelicht worden). 

Inwoners, organisaties en ondernemers kunnen ons en in het bijzonder de 
gebiedsverbinders benaderen voor eigen ideeën. Presentatie en notitie aan de raad 

volgen nog.

LN'veld We gaan collega’s, collegeleden en raadsleden opleiden, trainen om actief aan de slag te 

kunnen gaan met het opgestelde participatiebeleid. Hoe ziet het opleiden en trainen om 

actief aan de slag te gaan met opgestelde participatiebeleid er uit? Waarom kiest men ervoor 

om dit pas bij het vernieuwde participatiebeleid te gaan doen en niet eerder, bij het reeds 

geldende participatiebeleid? De voordelen om nu al te beginnen met training en opleiding 

zullen als resultaten terug te vinden zijn bij een volgend beleid, verder kan men beter 

oordelen op een volgend beleid. Hoe kunnen inwoners, ondernemers en organisaties worden 

meegenomen, opgeleid en getraind?

We lopen op dit moment mee met bijvoorbeeld projectleiders om vanuit de praktijk te 

horen wat goed gaat qua participatie en wat beter kan en dragen tips aan hoe we zaken 

beter vorm kunnen geven qua participatie. Dit gebeurt nu op ad-hoc basis. We willen dit 

beter en structureel inbedden. Vandaar dat er voor is gekozen om het trainen en 

opleiden planmatig op te pakken. 

LN'veld We evalueren en gaan na wat inwoners, collega’s, collegeleden, raadsleden vonden van het 

participatietraject en passen het participatiebeleid aan indien nodig. Wanneer gaan we 

evalueren? Hoe ziet de evaluatie eruit? Vindt vooraf een besluit wordt genomen door de raad 

over de nieuwe participatiebeleid een inzage ronde met mogelijkheid van het geven van een 

reactie voor inwoners, ondernemers en organisaties plaats?

In elk raadsvoorstel staat vermeld of er een evaluatie plaatsvind. De raad kan er uiteraard 

voor kiezen om te besluiten dat een bepaald project of initiatief moet worden 
geëvalueerd en op welke punten.

Daarnaast willen we aan de hand van of een gesprek of aan de hand van een enquête bij 

inwoners inventariseren hoe zij het participatietraject hebben ervaren. 

De inwoners, ondernemers en organisaties zullen betrokken worden bij het verder 

uitwerken van het conceptbeleid. Hier wordt op dit moment een plan voor geschreven. 

Dit plan zal besproken worden met de raadswerkgroep.
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LN'veld Dorpsplannen In het kader van Dorpsplannen is een PM- post in de meerjarenbegroting 

opgenomen. Is dit voor participatie? Of voor de uitvoering?

De PM-post bij de dorpsplannen is bedoeld voor de nadere uitwerking en uitvoering, 

waarbij niet voorbij wordt gegaan aan participatie. 

GB P.60, r. 1090:  4 P.M. Posten Waarom zoveel P.M.? Waarom zijn deze posten niet te 

specificeren bijv. 200 jaar Veenhuizen?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

CDA R1092/R1300 Waaruit bestaat concreet de inzet van middelen van €50.000,-? Welke kosten 

voor welke gebiedsontwikkeling op basis van welk plan voor Veenhuizen? Is in 2022 gewerkt 

aan een plan in de zin van de tekst in de Programmabegroting 2022?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

CDA Wat zijn de personele kosten (fte en €) die voor Veenhuizen worden ingezet in 2023? Zie inleidende tekst Veenhuizen

VVD (Regelnummer 1118) De Unesco Werelderfgoedstatus genereert ambities rond marketing en 

promoties voor Veenhuizen, die gaan leiden tot een gerichte actie en investeringsagenda 
voor de koloniën van weldadigheid als geheel, en vraagt een gemeentelijke bijdrage. - Is dit 

een eenmalige bijdrage? - Van welke omvang is deze bijdrage? - Hoe verhoudt deze bijdrage 

zich tot de andere investeringsbudgetten in Veenhuizen? - Wat kunnen onze ondernemers 

en inwoners hiervoor verwachten?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

VVD (Regelnummer 1090 en 1092) Het budget voor Veenhuizen (200 jaar, Designdeal 4.0 en 
Koloniën van Weldadigheid) staat zowel benoemd onder het kopje eenmalige ruimte als 

onder het financiële overzicht waarin hier in het meerjarenperspectief is opgenomen. - kunt u 

ons hier meer duidelijkheid over verschaffen? Is dit een eenmalig budget of een structurele 

investering?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

VVD (Regelnummer 1334) Designdeal Veenhuizen 4.0, we ontwikkelen een aantal ontworpen 

concepten van afgestudeerde studenten door naar verkoopbare producten en anderzijds 

rollen we ontstane kansen en spin-offs verder uit. - Wat is de taak van de gemeente hierin? - 

Wat krijgen onze inwoners hiervoor terug? - Stimuleren we hiermee gesubsidieerd 

ondernemerschap?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

VVD (Regelnummer 1118) Op blz 63 staat bij de eerste bullit beschreven met de nieuwe 

rentmeester, is dit een fout in de tekst en moet dit geen stichting de nieuwe rentmeester 

zijn? ( op blz 71 beschrijft u dit wel zo) - waarom wordt de nieuwe rentmeester expliciet 

benoemd en niet geschaard onder de ondernemers? En als dit niet mogelijk is waarom heeft 

u niet gekozen voor de opbouw van deelnemers zoals regelnummer 1301?

Terechte opmerking:  de tekst had moeten zijn: Samen met bewoners, ondernemers, 

instellingen en stichting de nieuwe rentmeester stellen we een ruimtelijk economische 

visie voor de ontwikkeling van Veenhuizen op. 

LN'veld Voor Veenhuizen zal samen met bewoners en ondernemers gewerkt worden aan het 

opstellen van een nieuw visiedocument t.b.v. het in stand houden en doorontwikkelen van 

Veenhuizen. Op welke wijze wordt er gewerkt aan het nieuwe visiedocument? Hoe en op 

welke wijze kunnen inwoners en andere belanghebbenden participeren?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

LN'veld Taakveld 5.4 Musea We werken op incidentele basis mee aan de groei van het Nationaal 

Gevangenismuseum Veenhuizen, uitgaande van hun rol in het Unesco Werelderfgoed 

dossier. Het museum in Veenhuizen kent een gezond financiële positie, waarom kiest u 

ervoor om in de begroting op te nemen dat er zal worden gewerkt op incidentele basis aan 

de groei van het Nationaal Gevangenismuseum?

Het Gevangenismuseum is zeer belangrijk voor onze gemeente; cultureel, historisch en 

toeristisch/economisch. Steun aan het museum is dan ook steun aan de 

toeristisch/economische omgeving van het museum en aan het Werelderfgoed dat 

Veenhuizen vertegenwoordigd. Het Gevangenismuseum ontvangt daarom naast een 

kleine structurele subsidie van de gemeente op incidentele basis ondersteuning; dat is 

meestal in de vorm van een eenmalige subsidie bij projecten.

LN'veld Nieuw beleid (raadsvoorstellen/ bestuursakkoord) Gebiedsontwikkeling Veenhuizen Op welke 

wijze vindt afstemming plaats samen met bewoners, ondernemers en instellingen 

aangaande ruimtelijk economische visie voor de ontwikkeling van Veenhuizen? Kunt u 

aangeven hoe inwoners, ondernemers en instellingen kunnen en mogen participeren op 

grond van het vigerende participatiebeleid. In het participatiebeleid 2012 wordt er in de vorm 

van een ladder uitgedrukt op welk niveau een inwoner mee mag doen, graag de 

beantwoording voorzien van deze ladder. Waar wordt het eenmalige bedrag van € 50 000 

euro voor gebruikt?

Zie inleidende tekst Veenhuizen

LN'veld Designdeal 4.0 We ontwikkelen een aantal ontworpen concepten van afgestudeerde 

studenten door naar verkoopbare producten en anderzijds rollen we ontstane kansen en spin-

offs verder uit. Welke succesvolle ontwerpen zijn tot nu toe ontwikkeld en als verkoopbare 

producten op de markt gebracht? Wat waren de behaalde (verkoop)resultaten? Wat levert 

deze investering de gemeente op? Welke ontstane kansen en spin- offs zijn verder uitgerold? 

Hoe wordt een ontwerp of kans/ spin-offs gekozen? In het verleden zijn enkele ontwerpen 

ontwikkeld, zoals een fiets, die onverkoopbaar bleef en momenteel in de kelder van de 

provincie huist of dure producten zoals zeep, kaarsen en pennen die moeilijk te verkopen 

waren. Hoe zorgen we ervoor dat alleen succesvolle producten worden ontwikkeld?

De in de begroting opgenomen regel tekst is niet juist. Daar had moeten staan: "In de 

afgelopen jaren hebben jonge ontwerpers, gedetineerden, beleidsmakers en anderen in 

Veenhuizen de handen ineen geslagen. Samen met Design Academy Eindhoven 

(internationaal werkende hogeschool), provincie Drenthe, PI Veenhuizen en de 

gemeente Noordenveld hebben ze zich gebogen over de uitdagingen van de 

gebiedsontwikkeling. 
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VVD (Regelnummer 4086) Wij zien een toename in personeelskosten van 1,3 miljoen op de 

afdeling publiekszaken, u schetst een aantal facetten waarmee deze toename verband houdt. 

Graag zouden wij een nadere uitleg zien van deze stijging. Wij zien ook graag een nadere 

duiding omtrent de toename van kosten op het regisseursmodel. En een uitwerking van de 

winst (maatschappelijk, kwalitatief en financieel) welke geboekt is met het invoeren van het 

regisseursmodel

Binnen de afdeling Publiekszaken hebben we te maken met de uitvoering van nieuwe 

wetten / taken zoals de nieuwe wet Inburgering en de gewijzigde wet gemeentelijke 

Schuldhulp. Dit heeft geleid tot de inzet van extra (vaste) formatie waar dekking 

tegenover staat (Rijksbijdrage in de uitvoeringskosten). Daarnaast voeren wij zelf het 

algemeen maatschappelijk werk uit. Deze taak is overgenomen van Welzijn in 

Noordenveld. Tot slot heeft u vragen over het regisseursmodel. In juni 2021 is de raad 
geïnformeerd over het collegebesluit om over te gaan tot structurele inzet van 

regisseurs vanaf 2022. In deze raadsbrief kunt u ook de resultaten (effecten) van dit 

model teruglezen. De brief en bijlage zijn toegevoegd. Bovenstaande houdt ook in dat 

we minder medewerkers in tijdelijke dienst hebben en meer in vaste dienst (van 590k 

naar 350k) en zijn ook de lonen gestegen in deze periode.. 

GB P.37, r. 706-708: Over welke gevolgen hebben we het, als de Wkb in werking treedt? Onder deze wet zullen (private) kwaliteitsborgers zorgdragen voor het voldoen aan de 

bouwtechnische regels. Deze taken vervallen hiermee bij gemeenten die wel het 

bevoegd gezag blijven houden. Hierdoor krijgen we te maken met nieuwe wettelijke 

taken, zoals registratie en beoordeling van de Wkb-meldingen. Hieronder vallen onder 

andere bouwmeldingen, gereedmeldingen en informatieverstrekking van de start en 

einde van bouwwerkzaamheden. Verder verwachten wij minder inkomsten uit leges en 

zal de private kwaliteitsborger betaald moeten worden door de initiatiefnemer.

LGN Welke bedragen worden uitgespaard en welke extra kosten ontstaan, als de nieuwe 

Omgevingswet niet per 1-1-2023, maar later wordt ingevoerd?

Dit is een lastig te beantwoorden vraag. Uit de septembercirculaire hebben wij € 

450.000 ontvangen voor de invoering van de Omgevingswet. We verwachten een deel 

van deze middelen in te moeten zetten omdat wij uitgaan van inwerkingtreding van de 

Omgevingswet per 1 januari aanstaande. Wordt de invoering uitgesteld dan zal ook de 

bijbehorende gemeentelijke besluitvorming (verordeningen e.d.) uitgesteld worden. 

Welke kosten we dan hebben gemaakt e/o besparen is niet goed in te schatten op dit 

moment. We zijn in afwachting van definitieve besluitvorming vanuit de Eerste Kamer.

GB P 69 r 1237, bijdragen aan cultureel erfgoed o.a. molen Roderwolde, volgens mij is deze echter 

van Drents Landschap, hoezo bijdrage van de gemeente?

We hebben met het Drentse Landschap/Fonds Onrendabele Monumenten een 

overeenkomst gesloten. Daarin is afgesproken dat we jaarlijks een bruidsschat 

(afkoopsom) aan het Fonds uitbetalen (t/m 2035). Voor 2023 gaat dit om zo'n € 52.000.

GB P 185 r 4936: Wij ontvangen graag een totaal overzicht van de verstrekte subsidies in 2022 en 

de voorgenomen voor 2023. 

De overzichten en de huidige stand van zaken worden in de bijlage opgenomen.

CDA R484 Wat houdt het project Wij Buurten in? Over welke buurten gaat het? Loopt het project 

al of moet het nog beginnen?

Het project Wij Buurten! is een samenwerkingsverband tussen WiN en de gemeente. 

Het startte op 1 november 2019 en zou lopen tot 15 juli 2022. Dit is verlengd tot 31 

december 2022.

 

Het doel van project WiJ Buurten! is om dichtbij inwoners, op basis van de 

mogelijkheden en gericht op preventie, zelfredzaamheid te versterken en de 

leefbaarheid te vergroten. Het project WiJ Buurten! zet activiteiten / voorzieningen op 

voor de kwetsbare ouderen gericht op zingeving, welzijn en het verminderen van 

eenzaamheid.

Het project WiJ Buurten! houdt zich vooral bezig met het ontwikkelen van activiteiten 

die samenwerking bevorderen, het netwerk van alle betrokkenen versterken en op het 

ontwikkelen van nieuwe voorzieningen voor de doelgroep kwetsbare ouderen. 

In het kader van Wij Buurten! zijn  door WiN een aantal collectieve voorzieningen 

opgezet. In het budget van 2023 is een bedrag opgenomen om deze lopende 

voorzieningen (19 in totaal) te kunnen blijven voortzetten. Het betreft hier kosten voor 

huur ruimtes, catering, vervoer van deelnemers, etc.

CDA R4934 Op basis waarvan is de subsidie toekenning WIN 2023 gebaseerd? Wij gaan ervan uit 

dat een specifieke aanvraag subsidie is opgesteld door WIN? Graag inzage daarvan.

 2.De subsidie voor WiN wordt toegekend na vaststelling van de begroting. Op dit 

moment ligt er een begroting met bijlagen van WiN (deze stukken zijn bij u bekend), 

opgesteld op basis van de bestaande formatie en activiteiten (die bijdragen aan met 

name de Gezondheidsagenda van de Gemeente Noordenveld). Deze begroting lijkt 
gezien de ervaring van de afgelopen jaren reëel.
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CDA Algemeen: welke delen van de begroting (inclusief €) zijn gelieerd aan het brede begrip 

Verduurzaming?

In essentie is de hele begroting opgesteld met duurzaamheid als belangrijk 

uitgangspunt. 

De volgende delen zijn specifiek gelieerd aan verduurzaming: 

P 5 Regel 93 t/m 122 inleiding

P 9 regel 257 Uitvoeringskosten warmtevisie 300.000 euro 

en Uitvoeringskosten programma duurzaamheid t/m 2026 277.0000 euro

P 17 Regel 379 duurzaam voor nu en later

P 73 t/m 76 duurzaam voor nu en later

Verduurzaming is niet altijd als specifiek doel opgenomen in de begroting. 

Verduurzaming vindt ook plaats door mee te liften op bestaande projecten en 

budgetten. Dat is bij de volgende budgetten het geval:

P 9 regel 257 Regionale uitvoeringsdienst (RUD) 2023 92.000 euro

P 10 regel 259 Onderdeel Integraal sportaccommodatieplan is bestemd voor 

verduurzaming 47.000 euro; Pick-ups en bestelwagens 26.000  euro; afzetcontainers 

14.000 euro; Meeliftinvesteringen riolering en wegen 31.000 euro; deels verduurzamen 

Openbare verlichting (armaturen en lichtmasten) 10.000 euro; Reguliere vervanging 

riolering 62.000 euro; Vervanging rioleringsinstallaties 43.000 euro. 

P 13 milieubeheer 8.636.000 euro. 

P 33 regel 636 t/m 765 Samen ontwikkelen 2.778.000 euro

P 41 regel 783 t/m 795 Bestuur; uitvoering geven aan het coalitieakkoord 1.199

P 43 regel 807 t/m 822 Crisisbeheersing en brandweer. De VRD gaat haar eigen 

bedrijfsvoering verduurzamen. 

P 49 regel 890 t/m 1016  groen beleven 17.530.000 euro

P 60 regel 1090 MUP 5. ISAP 47.000 en ISAP deel 2

P 71 regel 1267 MUP 5

P 72 regel 1347 ISAP - deel 2 

P 157 t/m 161 personele lasten

VVD (Regelnummer 1375) We onderzoeken hoe we een klimaatneutrale gemeente kunnen 

worden. Wat gaan we hier voor doen, welke meetbare (tussen) resultaten willen we behalen 

in 2023 en verder en welke kosten mogen hiermee gepaard gaan?

Wat we moeten doen om een klimaatneutrale gemeente te worden, welke meetbare 

doelen daarbij horen,  en hoeveel dat mag kosten is onderdeel van het onderzoek dat 

genoemd wordt. 

LN'veld Ook de gemeente heeft vastgoed en gronden op het bedrijventerrein zowel in eigendom als 

in huur. Hoe gaat de gemeente zelf het terrein rondom deze objecten en gronden 

vergroening en aantrekkelijk maken dan wel verduurzamen met toekomstbestendige 

inrichting? Wat is het budget voor deze vergroening, aantrekkelijk maken, verduurzamen en 

toekomstbestendige inrichting?

We geven uitvoering aan onze routekaart verduurzamen gebouwen. Daarbij gaat het 

hoofdzakelijk om de indicator energie. Op dit moment wordt gewerkt aan een lokaal 

uitvoeringsprogramma klimaatadaptatie waarin we o.a. gaan kijken naar vergroening 

van de openbare ruimte. Voor klimaatadaptatie hebben we jaarlijks 400.000 euro 

opgenomen in het water en rioleringsplan gericht op water en riolering. Voor 

vergroening is geld beschikbaar gesteld in het bomenherstelplan en zal in de specifieke 

plannen nog budget opgenomen moeten worden.

GB P.18, r. 406: Het aantal banen per 1000 inwoners tussen 15-74 is significant lager dan het 

landelijk en provinciaal gemiddelde. Is hier een verklaring voor?

Noordenveld is een plattelandsgemeente. Hierdoor is er een negatief verplaatsingssaldo 

mbt arbeid. Verreweg de grootste stroom is naar Groningen en Assen. 

GB P 59, r. 1089: Aantal groeiende bedrijven in Noordenveld blijft ver achter bij het provinciaal en 

landelijk gemiddelde. Wat is hiervoor de verklaring?

Het aantal nieuwe bedrijven is de laatste jaren laag geweest. Het aantal bedrijven dat in 

een volwassen fase zit in Noordenveld is relatief hoog en hierdoor is de snelle groei 

beperkter.

GB P 62 r 1116: Welke beleidsindicatoren gelden hier? (hoeveel ondernemers en banen, bestaand 

vs doelstelling)

We hanteren de volgende beleidsindicatoren: aantal bedrijfsvestigingen, aantal 

arbeidsplaatsen, verkoop m2 op bedrijventerreinen en verplaatsingen van bedrijven (in 

aantal vestigingen en banen). Hier liggen geen gekwantificeerde groeidoelen per 

indicator aan ten grondslag. 

GB P 65 r 1163 Welk acquisitieprofiel geldt voor onze gemeente? We hebben verschillende doelgroepen die we willen bedienen; (inter)nationale acquisitie 

doen we met de RGA/NOM en daarin zetten wij vanuit Noordenveld op Health/Medtech 

en energie. Naast de grotere acquisitie hebben we vestigingsmogelijkheden voor 

kleinschalige bedrijven zonder specifiek profiel. Ook is er voor de bezoekers van de 

gemeente de website: bezoeknoordenveld.nl waarin de ondernemers en culturele 

instellingen, en de (door hen) georganiseerde evenementen centraal staan.

LN'veld We blijven een verbreding van het winkelaanbod stimuleren en maken afspraken over het 

verbeteren van de uitstraling van winkels en winkelstraten. Door de energieprijzen en inflatie 

hebben steeds meer ondernemers het moeilijk met de betaling van rekeningen. Hoe denkt 

de gemeente deze ondernemers te steunen om faillissementen tegen te gaan? En hoe 

worden effecten zoals leegstand voorkomen? Welke tools wil de gemeente inzetten om 

verbreding van het winkelaanbod te stimuleren?

De stijgende energieprijzen is een mondiaal probleem waarin de gemeente landelijk 

beleid uitvoert. We hebben de zorgen op provinciaal niveau geventileerd en verwachten 

een landelijke aanpak, vergelijkbaar met de corona-aanpak. We hebben met het 

transformatiefonds ingezet op verkleining van het kernwinkelgebied. Het 

leegstandscijfer van Noordenveld ligt onder het landelijk gemiddelde. In 2023 volgt een 

nieuw koopstromenonderzoek waarin ook de bezoeker bevraagd wordt. Op basis van de 

uitkomsten zullen we waar nodig actief acquireren op ontbrekend aanbod. 

LN'veld Taakveld 3.2 Fysieke bedrijfsinfrastructuur Voor het behoud en bevordering van 

werkgelegenheid is ruimte nodig op de bedrijventerreinen voor vestiging en uitbreiding van 

bedrijven. De bedrijventerreinen zijn een aantrekkelijke, groene plek om te ondernemen met 

een goed voorzieningenniveau De bedrijventerreinen dienen in een goede staat te verkeren 

om aantrekkelijk te blijven. Om dit te bereiken wordt er ingezet om samen met de 

ondernemers collectief te verduurzamen en de inrichting toekomstbestendige te maken Hoe 

vindt acquisitie van nieuwe ondernemers naar deze terreinen plaats?

We hebben verschillende doelgroepen die we willen bedienen; (inter)nationale acquisitie 

doen we met de RGA/NOM en daarin zetten wij vanuit Noordenveld op Health/Medtech 

en energie. Naast de grotere acquisitie hebben we vestigingsmogelijkheden voor 

kleinschalige bedrijven zonder specifiek profiel. Ook is er voor de bezoekers van de 

gemeente de website: bezoeknoordenveld.nl waarin de ondernemers en culturele 

instellingen, en de (door hen) georganiseerde evenementen centraal staan. De acquisitie 

zelf gebeurt middels het plaatsen van advertenties en de inzet van genoemde 

netwerken.
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LN'veld Om de bedrijventerreinen aantrekkelijk te houden zal de gemeente een vorm van welstand 

moeten hanteren op de bedrijventerreinen. Heeft de gemeente een idee hoe zij de 

bedrijventerreinen aantrekkelijk, groen met een goed voorzieningenniveau wil inrichten en 

behouden? Zo ja, op welke wijze wil de gemeente de terreinen inrichten en behouden?

Ja, de bedrijventerreinen zijn relatief groen ingericht. Er zijn echter verbeteringen 
mogelijk en hiervoor zijn ideeën. Hierbij gaat het om een combinatie van de 

duurzaamheidsopgaven, klimaatadaptieve maatregelen, mobiliteitsoplossingen (fiets en 

collectieve duurzame oplossingen) en het aanleggen extra andere voorzieningen 

waaronder glasvezel. 

LN'veld Taakveld 3.3 Bedrijvenloket en bedrijfsregelingen BIZ: Hiermee krijgen 

ondernemersverenigingen meer armslag om gezamenlijke, grotere investeringen mogelijk 

te maken. Een aantrekkelijke omgeving met voldoende voorzieningen om goed te kunnen 

ondernemen draagt bij aan een goed vestigingsklimaat. Goede relaties tussen de 

ondernemers en de gemeente onderling zijn hier belangrijk in. Wordt er naast verlenging van 

de BIZ op de bedrijventerreinen Peize, Roden en het centrum Roden ook gedacht aan 

uitbreiding in andere gebieden? Zo ja, waar? En is er al overleg geweest met andere 

ondernemers en/ of ondernemersverenigingen over een BIZ? Zo nee, waarom niet?

Ja. Er is ten tijde van de verlenging van de BIZ in Roden en Peize gesproken met 

zakenkring Norg en Veenhuizen Boeit /  of er behoefte en mogelijkheden zijn om in deze 

gebieden een BIZ op te zetten. Ook is gekeken naar een alternatief ondernemersfonds 

gemeente breed. Daar was destijds geen draagvlak voor. We stellen ons voor dit bij de 

volgende verlenging (2025) wederom te verkennen. 

LN'veld Taakveld 3.4 Economische promotie Meer bekendheid van het goede vestigingsklimaat en 

het prettige ondernemen in Noordenveld De gemeente heeft een duidelijk economisch 

profiel en is zichtbaar. Beeld/ imago van Noordenveld als verblijfsregio versterken. Op welke 

wijze gaat de gemeente (zelf) acquisitie plegen?

Via netwerken, advertenties en het stevig in contact staan met gevestigde bedrijven.

CDA R828 Wat wordt concreet bedoeld met ‘vergroten maatschappelijke weerbaarheid’? wat gaat 

de gemeente daaraan doen? Wanneer gaat dat beginnen? Zijn er al plannen voor?

Het vergroten  van de maatschappelijke weerbaarheid is gericht op het vergroten van 

de bewustwording over ondermijning en criminaliteit. Hier zijn we als gemeente al mee 

begonnen door bewustwordingsbijeenkomsten, trainingen en informatiesessies te 

organiseren voor inwoners en medewerkers. Dit zullen we in 2023 voortzetten. Een 

voorbeeld hiervan was de ondermijningscontainer die recentelijk voor medewerkers en 

inwoners op de parkeerplaats van het gemeentehuis stond.  

LN'veld Taakveld 6.5 Arbeidsparticipatie Bereiken Inwoners helpen richting een werksituatie, zodat de 

uitkeringssituatie zo kort mogelijk is. Doen Maatschappelijk verzamelgebouw CBN 122 in 

Roden verder ontwikkelen als een werk- leerplaats. Vragen Doorluik jaren na 2023 Betrekking 

tot het gebouw: Is het voornemen het gebouw in 2024 aan te kopen en deze te 

verduurzamen met zonnepanelen om de energievraag van de gebruikers drastisch naar 

beneden te krijgen? Wordt het gebouw (ook) aangepast?

Het CBN wordt gehuurd door de gemeente. Het huidige huurcontract loopt tot eind 

2023, met een optie tot verlenging naar 2027. Omdat we de hurende partij zijn wordt er 
door de gemeente niet geïnvesteerd in verduurzaming van het gebouw. Wij hebben in 

het huurcontract wel het "eerste recht op koop" bedongen, mochten de eigenaren 

willen verkopen. Kortom, op de korte termijn is het voor de gemeente geen optie om te 

investeren in verduurzaming van het pand, pas wanneer duidelijk wordt of we de CBN 

willen aanhouden en (of) dat dan huur of koop wordt, is (het investeren in) 

verduurzamen aan de orde. 

GB P 72 r 1347 Wat behelst ISAP 2? Accommodatieplannen van sportaanbieders uit het eerste sportaccommodatieplan die 

we niet hebben gesubsidieerd of die zijn veranderd en nieuwe plannen van zowel 

gemeente en sportverenigingen met als doel die toekomstbestendig en duurzaam te 

maken.

CDA R488 is er al een post opgenomen in de totale begroting voor Peizermade Nee, we zijn nog in gesprek met het buurthuisbestuur over de wensen en behoeften.

LN'veld Taakveld 5.1 sportbeleid en activering Een stijging van het aantal mensen dat zichzelf gezond 

vindt (ervaren gezondheid) Stimuleren dat iedereen in beweging komt en blijft door 
bijvoorbeeld inzet van sportcoaches investeringen in accommodaties en subsidiëren van 

activiteiten. Is de gemeente voornemens de meedoen- regeling uit te breiden met een apart 

sportbudget (lidmaatschapskosten sportvereniging) voor 18 plussers?

Op dit moment niet omdat onze meedoenregeling hiervoor mogelijkheden biedt.

GB P 54, r 977 ik meende dat riolering kostendekkend zou moeten zijn volgens interne afspraken 

(zie ook blz 91 het is een recht en heffing mag max 100% kostendekkend zijn?). Volgens het 

Fin. plaatje wordt er met de in rekening gebrachte kosten (inclusief onze jaarlijkse verhoging 

aan de inwoners) wordt er aan verdiend (25% positief), moet dit wel in zo'n lastige tijd voor 

veel bewoners en volgens mij is het een 1e levensbehoefte (hygiene). Klopt mijn 
veronderstelling van verdienen aan deze lasten doorberekening?  Hoe verhoudt de regel 977 

zich tot tabel blz 97 regel 1816.

De exploitatielasten op het taakveld riolering zijn de afgelopen jaren toegenomen. De 

exploitatietekorten zijn deels ten laste van de voorziening riolering gebracht omdat deze 

ver boven het minimumniveau lag. De komende jaren zal de rioolheffing worden 

verhoogd om weer op kostendekkendheid uit te komen.  In de tabel op blz 54 zijn alleen 

de primitieve begrotingscijfers vermeld. In de tabel op blz 97 zijn ook de kapitaallasten 

van de nieuwe investeringen 2023 en het verhoogde rioolrecht verdisconteerd. Tevens 

zijn, om de kostendekkendheid te bepalen, de btw en overhead meegeteld. In de 

paragraaf lokale heffingen wordt uiteengezet hoe de kostendekkendheid per onderdeel 

wordt opgebouwd (zie hiervoor regel 1816 tbv riool en 1797 tbv afval.

GB P 56 r 967 Afval kosten als 977 zie hierboven Nee er wordt niet aan verdiend. De exploitatielasten op het taakveld afval zijn de 

afgelopen jaren toegenomen. De exploitatietekorten zijn deels ten laste van de 

voorziening afvalverwijdering gebracht omdat deze ver boven het minimumniveau lag. 

De komende jaren zal de afvalstoffenheffing worden verhoogd om weer op 

kostendekkendheid uit te komen. 

GB P 96 r 1797; wat houdt egalisatie in die tabel in? De egalisatievoorziening afvalverwijdering dient er voor om voor-en nadelige 

calculatieverschillen op het taakveld afval te vereffenen.

GB P.114, r. 2314-2317: Voor de periode van 2006-2010 loopt nog een bezwaar en wordt hier een 

risico over opgenomen. Geldt dat risico alleen voor deze periode, of ook voor de periodes van 

2011-2015, 2016-2020 me 2021-2022? Welk bedrag is met deze periodes g

De Financiële gelijkstelling moet nog t/m 2022 worden vastgesteld. Dit zal medio 2023 

plaats vinden. Bedragen zijn daarom nog niet bekend, maar er wordt geen 

overschrijding verwacht.
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CDA R455 Waar hangt duidelijkheid over locatie CBS De Parel af? Kunnen we 2023 lezen als 
‘uiterlijk in 2023’?

Voor de vervangende nieuwbouw van CBS De Parel wordt medio 2023 meer 

duidelijkheid verwacht omtrent welke oplossingen het schoolbestuur wenst en wat wij 

wenselijk / realistisch achten, waarna er een locatie kan worden gekozen

LN'veld Mup 7. Integraal huisvestingsplan (IHP) verlenging noodlokalen t’Hoge Holt t/m 2027 Vragen 

Op welke wijze zijn belanghebbenden en inwoners rond deze school na het collegebesluit op 

de hoogte gesteld van deze verlenging? De huur voor de containers is eind 2019, begin 2020 

aangegaan voor drie jaar. Aanvankelijk is een vergunning afgegeven voor 5 jaar. Uit het 

collegebesluit volgt dat de vergunning ook dient te worden verlengt. Wordt de vergunning 

verlengt aan het einde van de 5 jaar termijn of volgt binnenkort de vergunningsverlenging 

opdat inwoners van het besluit kennis kunnen nemen? De kosten voor de jaren 2020, 2021 en 

2022 voor de huur van de noodlokalen bedroeg € 127 000,- euro. Uit de MUP volgt dat voor de 

komende  vijf jaren de kosten 60 000 euro per jaar zullen zijn. Uit geschriften die Lokaal 

Noordenveld heeft ingezien blijkt uit het advies op bezwaar van inwoners dat B&W het besluit 

heeft genomen in 2019 om te komen tot huur van noodlokalen en niet heeft gekozen voor 

een permanente oplossing. Dit omdat er voldoende aannemelijk was gemaakt door de 

aanvrager dat de noodlokalen na 5 jaar weer zouden worden verwijderd. Nu in april is 

besloten om de huur te verlengen tot en met 2027 is van deze overtuiging niet langer sprake. 

Nu uit het besluit is af te leiden dat ook na de eerste 3 jaar en zelfs na de vergunde 5 jaar 
periode een tekort aan ruimte zal zijn voor leerlingen van t’ Hoge Holt, ligt de vraag voor 

waarom wordt er niet gekozen voor een meer permanente oplossing? Hoe bent u er nu zeker 

van dat na 2027 geen extra lokalen nodig zijn?  Bovendien merken wij op dat eind 2027 

middenin een schooljaar is. Mocht er na 2027 nog steeds behoefte zijn aan extra lokalen, hoe 

wenst u dit dan op te lossen?

Op verzoek van OPON is de bekostiging verlengd en eindigt altijd per 1-8 einde 

schooljaar. De leerlingenprognose laat nu zien dat de extra lokalen voor de komende 

periode tot juli 2027 nodig zullen zijn.

CDA R567 Valt onder veilig en gezond opgroeien ook aanpak Drugs & criminaliteit? Nee, de aanpak van drugs en criminaliteit valt enerzijds onder het taakveld 1.2 Openbare 

orde en veiligheid en anderzijds onder het taakveld 7.1 Volksgezondheid.

LN'veld Taakveld 4.3 onderwijsbeleid en leerlingenzaken Vragen: Bereiken We willen inwoners tussen 

23-27 jaar zonder startkwalificatie in beeld hebben. Doen Jongeren zonder startkwalificatie 

van school naar werk begeleiden naar BBL en daarmee startkwalificatie alsnog behalen. 

Concrete mogelijkheden nagaan die er liggen om inwoners tussen 23-27 jaar zonder 

startkwalificatie, toch in beeld te krijgen en vervolgens hen in werk en leertraject te krijgen. 

Wordt er bij het in kaart brengen van deze groep inwoners gekeken welke oorzaken ten 

grondslag ligt van het niet behalen van een startkwalificatie? Zo ja, tracht de gemeente deze 

oorzaken weg te nemen dan wel de jongeren te begeleiden naar het hoogst haalbare voor de 

betreffende individu? voorbeeld: een inwoner die door ziekte is afgehaakt of een 

tienerzwangerschap. Worden jongeren ook ondersteund? (opvang of begeleiding) Wanneer 

het financieel lastig is om het eerste jaar aan te vangen ivm studiekosten en vanwege het feit 

dat het recht op studiefinanciering pas later start, namelijk op het moment dat de studie is 
aangevangen, is de gemeente bereid financiële hulp te bieden om meer jongeren aan de slag 

te krijgen?

Tijdens de gesprekken met deze inwoners is dit altijd een onderwerp van gesprek. Waar 

is de inwoner vastgelopen tijdens de studie? Ligt dit aan de studiekeuze? Ligt dit op 

persoonlijk vlak? Alle leefgebieden komen ter sprake. De oorzaken van het niet behalen 

van een startkwalificatie komen tijdens het intakegesprek aan de orde. Wanneer de 

oorzaken van het niet behalen van de starkwalificatie nog aanwezig zijn dan worden 

deze besproken en wordt samen met de inwoner onderzocht of deze oorzaken weg te 

nemen zijn.  Wanneer dit mogelijk is zal altijd ingezet worden op het oppakken van 

de/een studie. Dit hoeft niet altijd het hoogst haalbare te zijn. Voor inwoners kan het 

behalen van een startkwalificatie (op dat moment) al een hele stap zijn. Ondanks dat er 

mogelijk meer in had gezeten. De gehele situatie van de inwoner zal mee moeten 

worden gewogen om met elkaar te bepalen wat de beste route is (aansluiten bij de 

inwoner). Jongeren kunnen ondersteuning krijgen bij studiekeuzes. Eventueel kan het 

Leerwerkloket (groningen.leerwerkloket.nl) worden ingezet. Voor studiekosten is de 

studiefinanciering de voorliggende voorziening. Wel kan er door bijzondere 

omstandigheden sprake zijn van maatwerk. Dat wij als gemeente toch inspringen en 
financiële ondersteuning bieden. Zeg maar de omgekeerde toets gedachte. Als 

aanvulling: Wij werken ook met het project Jongeren in Beeld. Jongeren in Beeld is de 

werktitel voor het project waarbij wij in contact proberen te komen met jongeren tussen 

de 23-27 jaar, woonachtig in de gemeente Noordenveld, zonder inkomsten dan wel 

startkwalificatie. Maandelijks ontvangen wij een lijst vanuit het Inlichtingenbureau met 

daarop de Burgerservicenummers van de inwoners van Noordenveld die aan 

voornoemde criteria voldoen. Deze lijst wordt door burgerzaken verrijkt met NAW-

gegevens. Wij sturen de inwoner vervolgens een brief met daarin mijn contactgegevens 

en uitleg. De inwoner kan dan wanneer hij/zij dit wil contact met mij leggen. Het gaat 

hierbij niet om grote aantallen. Af en toe komt er iemand uit deze lijst naar voren. Maar 

het zorgt wel voor een sluitende aanpak jongeren.   

VVD Taakverdeling Milieubeheer: (Regelnummer 1373) Er wordt beschreven dat we veel minder 

energie willen verbruiken dan we nu doen en dat alle energie die we nog wel gebruiken uit 

een duurzame lokale bron putten. Daarnaast wordt er beschreven dat wel veel minder afval 

willen produceren. Kunt u dit Smart maken? Wat wil je hier voor doen? Met welk percentage 

willen we het verminderen? En ten opzichte van welke jaar?

We werken o.a. aan de doelen die zijn gesteld in de regionale energiestrategie (RES), de 

omgevingsvisie Noordenveld (klimaatneutraal 2040) en de vangdoelstellingen. De 

strategische doelen die zijn gesteld in programma duurzaamheid (minder energie en 

minder afval) zullen verder worden uitgewerkt in het uitvoeringsprogramma in 

concretere doelstellingen. Op dit moment wordt er gewerkt aan het opstellen van het 
uitvoeringsprogramma 2023 en volgende jaren.    

VVD (Regelnummer 1375) We geven uitvoering aan de warmtevisie. Wat gaan we hier voor doen 

en welke (meetbare)resultaten willen we behalen?

De warmtevisie geeft in hoofdlijnen aan op welke wijze we de warmtetransitie in onze 

gemeente tot 2030 vorm gaan geven. De strategielijnen die hierin staan genoemd 

zullen de komende jaren worden uitgevoerd. We zijn op dit moment bezig met het 

opstellen van een uitvoeringsprogramma voor 2023 en volgende jaren.   
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GB P 48 r 901 P 58 r 1081 Verkeersveiligheid is nu P.M. Opgenomen. Is hier niet op basis van 

voorgaande jaren een inschatting van te maken? Waarom P.M.?

In 2023 starten wij met de planvorming van de aanpak Zevenhuisterweg, de 

Nieuweweg, de doorfietsroute Peize en samen met de provincie Drenthe de rotonde 

Dwazziewegen-N372. Vanuit de planvorming ontstaat een breed gedragen definitief 

ontwerp. Dit ontwerp kan geraamd worden waarna we weten wat de feitelijke kosten 

voor realisatie op dat moment zijn. Omdat elk planvormingsproces uniek is met eigen 

locatie specifieke omstandigheden biedt een schatting van de kosten te weinig 

perspectief. Dit wordt op dit moment nog eens versterkt door de conjunctuur.

CDA R901 Verkeersveiligheid is een PM-post. Graag een toelichting In 2023 starten wij met de planvorming van de aanpak Zevenhuisterweg, de 

Nieuweweg, de doorfietsroute Peize en samen met de provincie Drenthe de rotonde 

Dwazziewegen-N372. Vanuit de planvorming ontstaat een breed gedragen definitief 

ontwerp. Dit ontwerp kan geraamd worden waarna we weten wat de feitelijke kosten 

voor realisatie op dat moment zijn. Omdat elk planvormingsproces uniek is met eigen 

locatiespecifieke omstandigheden biedt een schatting van de kosten te weinig 

perspectief. Dit wordt op dit moment nog eens versterkt door de conjunctuur.

LN'veld Taakveld 2.1 Verkeer en vervoer We willen meer mensen op de fiets en in het openbaar 

vervoer hebben. Wij zijn de fietsgemeente van Noord- Nederland. Verkeerssituaties richten 

we eenduidig in, volgens landelijke richtlijnen. In 2023 starten we met planvorming en 

mogelijke uitvoering van de Zevenhuisterweg, de Nieuweweg, de doorfietsroute Peize en in 

co- financiering met de rotonde Dwazziewegen. Verkeersregels zijn nog niet eenduidig in 

Noordenveld, verkeersveiligheid is hiermee in het geding. Op welke wijze en wanneer wordt 

er voor gezorgd dat de verkeersregels in Noordenveld overal gelijk zijn? Te denken aan 

voorrangregels voor de fiets. Verkeersveiligheid voor fietsers op het industrieterrein 

(Dwazziewegen) en 60 km wegen zonder vrijgelegen fietspaden verdient zeker nog 

aandacht. Welk deel is hiervoor begroot? Dienstregeling wordt vastgesteld door het OV- 

bureau. De gemeente Noordenveld heeft geen stem om busverbindingen in Noordenveld 

vast te stellen. Hoe wil de gemeente Noordenveld er voor zorgen dat iedereen in Noordenveld 

gebruik gaat maken van het openbaar vervoer, nu er steeds meer busverbindingen uitvallen?

Bij elk herinrichtingsproject of waar Verkeer meelift met onderhoud passen we de 

richtlijnen van het CROW toe voor de inrichting van de verkeersruimte. Op deze manier 

zorgen we voor een eenduidige, voorspelbare inrichting van onze wegen. Omdat we niet 

alle onduidelijke situaties in een keer kunnen oplossen is dit een proces van de lange 

adem. De verkeersvisie voor het bedrijventerrein in Roden is bijna gereed. Deze biedt de 

uitgangspunten voor de planvorming van de ontwerpopgaven die daar uit voortvloeien, 

zoals aanpassingen aan Dwazziewegen. Vanuit de planvorming ontstaat een breed 

gedragen definitief ontwerp. Dit ontwerp kan geraamd worden waarna we weten wat 

de feitelijke kosten voor realisatie op dat moment zijn. Omdat elk planvormingsproces 

uniek is met eigen locatiespecifieke omstandigheden biedt een schatting van de kosten 

te weinig perspectief. Dit wordt op dit moment nog eens versterkt door de conjunctuur. 

De hub-taxi is het middel om te zorgen dat iedereen van het openbaar vervoer gebruik 

kan maken.

LN'veld H6 Duurzaam voor nu en later Taakveld 7.4 Milieubeheer We willen ons verplaatsen op 

duurzame brandstoffen door enerzijds fossiele verkeersbewegingen te ontmoedigen en 

anderzijds schoon verkeer te stimuleren en  faciliteren. Op welke wijze wil de gemeente 

fossiele verkeersbewegingen ontmoedigen? Op welke wijze wil de gemeente schoon verkeer 

stimuleren en faciliteren?

Dit strategische doel werken we uit via het RMP (regionaal mobiliteitsplan). Concreet 

zetten we ons bijvoorbeeld al jaren in om het fietsen en gebruik van het OV te faciliteren 

en te promoten. Daarnaast zetten we in op het faciliteren van voertuigen met niet-

fossiele brandstoffen, zoals het plaatsen van laadpalen in de openbare ruimte.

LGN Onlangs bleek het rioolplan voor Norg-West opnieuw te moeten worden voorbereid in 

2022/2023. Zijn er meer rioolplannen voor 2023 waarvoor dit geldt? 

Dit geldt alleen voor Norg-West. Overigens gaat het niet over volledige nieuwe 

voorbereiding, maar over aanpassingen in het bestaande ontwerp.

LN'veld Taakveld 7.2 Riolering Schade door verdroging, vernatting en bodemdaling, voor zover 

mogelijk, in beeld brengen en te voorkomen. We willen dat er tijdig wordt betaald, al of niet 

via automatische incasso en/ of betalingsregelingen en dat het aantal bezwaarschriften zo 

laag mogelijk blijft. Iedere vijf jaar het riool inspecteren en dit elke 10 jaar reinigen. Repareren, 

vervangen van de riolen. Regenwater afkoppelen en hergebruiken. Waterberging en 

infiltratievoorzieningen aanleggen. Op welke wijze wordt schade door verdroging, vernatting 

en bodemdaling in kaart gebracht? Vindt er een 0- meting plaats? Hoe gaan we zorgen dat 

er tijdig wordt betaald? Inwoners met betalingsproblemen door de te verwachten 

lastenverhoging van voedsel en energie zullen ook meer problemen hebben om tijdig te 

betalen. Hoe willen we er voor zorgen dat bezwaarschriften zo laag mogelijk blijven? Welke 

afspraken zijn of worden er bijvoorbeeld gemaakt met verhuurders aangaande het 

afkoppelen van regenwater en hergebruik? Op welke wijze wil de gemeente inwoners 

stimuleren, adviseren en helpen bij het afkoppelen en hergebruiken van regenwater? Het 

bergen van water is nu vooral gestoeld op tijden van wateroverlast en het tijdelijk bergen van 

water opdat op een later moment het water rustig de grond in kan trekken of kan worden 

afgevloeid naar sloten, rivieren en uiteindelijk de zee. Wordt er ook nagedacht aan de lange 

termijn effecten van droogte en de mogelijkheden van water vasthouden binnen 

gemeentegrenzen om in tijden van droogte het water weer terug te geleiden naar dorpen en 

sloten, wellicht in samenwerking met andere stakeholders?

Het is op dit moment niet mogelijk alle schade in kaart te brengen omdat er te veel 

factoren van invloed zijn. 

Het klimaat verandert al jaren, we zitten al jaren midden in het proces waardoor een 

zinnige 0-meting niet meer mogelijk is. 

Wat betreft de vraag wat we kunnen doen wanneer inwoners hun belasting niet meer 

kunnen betalen: we kunnen hen een betalingsregeling aanbieden. In principe proberen 
we die afgehandeld te hebben vóór de nieuwe aanslag, anders zitten inwoners met 

dubbele lasten, hetgeen ook weer niet wenselijk is. Maar het is vaak maatwerk, net wat 

de mensen nog kunnen missen. Verder kunnen inwoners natuurlijk kwijtschelding 

aanvragen. Daar zijn uiteraard wel criteria aan verbonden.

Voor inwoners die bezwaar willen maken bieden wij contact via de mail en/of telefoon, 

waarmee een ieder in staat wordt geacht om met een taxateur in gesprek over de 

waarde te gaan. Dit neemt een deel van de vragen of onvrede weg, ook worden waarden 

gelijk aangepast wanneer nodig. Daarnaast is in 2022 het aanslagbiljet herzien en 

begrijpelijker gemaakt. In dit vernieuwde aanslagbiljet wijzen wij op de kosten die 

dergelijke bureaus in rekening brengen.

Bij de nadere uitwerking van de klimaatadaptatiestrategie en de klimaat 

uitvoeringsagenda werken we verder aan de invulling van de vragen ten aanzien van het 

ondersteunen en adviseren van inwoners, woningbouwverenigingen, bedrijven en 

overige instellingen bij het maken van klimaatbewuste keuzes. Dit doen wij samen met 

onze regionale samenwerkingspartners. 

CDA R911 Hoeveel van de openbare verlichting moet nog worden voorzien van LED-verlichting? Is 

een versnelling van de vervanging wenselijk ivm verlaging energiekosten?

Er moet nog 31% van de armaturen worden verled. Een versnelling van de vervanging 

vraagt om een verhoging van de investering. Op basis van verschillende scenario's is op 1 

juni 2021 een raadsbesluit genomen.
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LGN De te onderzoeken inbreidingslocaties waartoe de gemeenteraad in juli 2021 besloot, zijn niet 

meer terug te vinden in deze begroting. Is dat een bewuste keuze?

Van de lijst met inbreidingslocaties die in juli 2021 door de gemeenteraad is vastgesteld, 

is alleen voor de locatie Maatlanden De Zulthe een voorbereidingskrediet beschikbaar 
gesteld. Deze wordt genoemd in de tabel van 'immateriële vaste activa' op pagina 147 

van de begroting. Voor de overige inbreidingslocaties is geen krediet beschikbaar 

gesteld en hier is tot op heden geen voortgang in geboekt. 

LGN Over de beschikbaarheid van aansluitmogelijkheden op water en elektriciteit voor nieuwe 
wijken, staat niets vermeld, ook niet bij de risico’s van grondexploitaties (Blz 115/116). Dat geldt 

ook voor signalen over afkoeling van de markt voor nieuwbouwwoningen. Zijn dat bewuste 

keuzes?

Op dit moment schatten wij in dat voor de lopende grondexploitaties er geen risico's 

ontstaan met betrekking tot de water- of energieaansluitingen. De lopende plannen zijn 

bekend bij de netwerkbeheerder(s) en daaruit zijn geen beperkingen voortgekomen. 

Voor toekomstige plannen is regelmatig contact met o.a. de provincie en de 

netwerkbeheerders, om te onderzoeken of deze plannen tegen beperkingen van het net 

aanlopen. Indien hier sprake van is, dan kan daar op worden geanticipeerd. Wat betreft 

de afkoeling op de woningmarkt: ten tijde van het opstellen van deze teksten was er nog 

geen sprake van afkoeling van de markt voor nieuwbouwwoningen. In de begroting 

wordt wel aangegeven dat de woningmarkt onzekerheden biedt door o.a. de gestegen 

hypotheekrente en de hoge bouwkosten. 

LN'veld Taakveld 6.3 Inkomensregelingen Bereiken Inwoners beschikken ten minste over een 

minimum inkomen om zelfstandig in hun levensonderhoud te voorzien. Inwoners en vooral 

ook kinderen geen belemmeringen ondervinden in het meedoen omdat er thuis sprake is 

van een laag inkomen. Doen We helpen inwoners het energieverbruik omlaag te krijgen. 
Vragen Inwoners met huurwoningen die niet beschikken over een volledig geïsoleerde schil 

zoals vloer of dakisolatie verliezen heel veel energie en kunnen het moeilijk warm krijgen of 

houden. Door de stijgende energieprijzen durven zij de kachel niet aan te zetten. Voorlichting 

en energiebesparende maatregelen zoals tochtstrippen en folie achter de verwarming brengt 

in deze situaties geen soelaas. De oplossing moet komen van de verhuurders door de woning 
te voorzien van een volledig geïsoleerde schil. De markt op het gebied van energie labels treft 

allerlei wijzigingen. Zo is een vriezer die in 2018 nog A++ was gelabeld, thans label D. Ook 

woningen zijn gelabeld. Met elke aanpassing van de woning, bijvoorbeeld een dak die 
geïsoleerd wordt stijgt het label. Echter zal het uitgangspunt moeten zijn is de woning 

zodanig voorzien van isolatiemaatregelen dat de bewoner, die te maken heeft gekregen met 

stijgende energieprijzen, in staat om zijn huis te verwarmen en gebruik te blijven maken van 

de douche en tevens kan koken en daarmee onder het prijsplafond kan blijven. Wanneer een 

woning door het ontbreken van een complete schil alsnog warmte verliest kan gesteld 

worden dat de labels van woningen net zoals labels van elektrische apparaten niet meer 

hetzelfde kan zijn als die bv. van een jaar terug. Zijn er gesprekken gaande met verhuurders 

zoals woningcorporaties waar dit probleem wordt besproken en welke oplossingen worden 

aangedragen? Waar kunnen deze inwoners heen die afhankelijk zijn van de 

woningcorporatie die deze verduurzaming mogelijk moet maken en zij die leven in een 
woning die niet is voorzien van een volledig geïsoleerde schil. Waar kunnen zij terecht? Bij 

wie kunnen zij zich melden als zij geen gehoor vinden bij de woningcorporatie? Op welke 

wijze komt de gemeente deze mensen tegemoet? Welke afspraken worden gemaakt met 

woningcorporaties om ook voor deze mensen te kunnen bewerkstelligen dat zij hun woning 

kunnen verduurzamen?

 De onderwerpen duurzaamheid en betaalbaarheid komen (ook) aan bod in de nog vast 

te stellen woonvisie en in prestatieafspraken met de woningcorporaties. Voorts hebben 

wij een specifieke aanpak energiearmoede waar dergelijke vragen in terug komen.

LN'veld Om goed in te kunnen spelen op de economische ontwikkelingen is in 2020 het beleidskader 

vernieuwd. In 2023 wordt de bijbehorende uitvoeringsagenda uitgevoerd. Met de 

economische ontwikkelingen waarbij de mondiale economie verslechterd, bedrijven op 

omvallen staan, de kosten stijgen en dus een recessie te verwachten is, zien we terug als een 

grote onzekerheid. Het beleidskader van 2020 met bijbehorende uitvoeringsagenda ziet voort 

op een veel rooskleurige economie. Wordt er voorzien in een oplegger die de 
uitvoeringsagenda ‘aanpast’ op de economische ontwikkelingen van nu en later?

We voorzien in een herijking van de uitvoeringsagenda in 2023 waarin de economische 

ontwikkelingen worden meegenomen. 

CDA R2975 Waarom wordt het begrip ‘past performance’ in het kader van gemeentelijke 

inkoop/aanbestedingen niet uitgelegd in de begrippenlijst? Welke methodiek hanteert 

Noordenveld voor prestatiemeting? Wordt dat bedoeld met opstellen beleid 2e helft 2022?

Dit begrip is abusievelijk niet opgenomen in de begrippenlijst.

Een definitie van past performance is:  Past Performance houdt - kort gezegd - in dat 

prestaties bij de uitvoering van eerdere opdrachten in beschouwing worden genomen 

bij de selectie van gegadigden bij aanbestedingen. 

De gemeente heeft op dit moment geen methode in gebruik voor prestatiemetingen 

van inkopen en aanbestedingen. Daar wordt nu aan gewerkt.

LGN Blz 76: Informatie aan de raad over gebiedsplan Matsloot / Westpoort blijft uit, maar hier staat 

wel dat wijkvernieuwing Roderwolde eraan gekoppeld wordt. Hoe zit dat? Graag de 

gemeenteraad hierover tijdig en volledig informeren.

De raad wordt zo snel mogelijk geïnformeerd over de stand van zaken voor wat betreft 

het Regionaal Raamwerk Matsloot - Westpoort (uiterlijk in week 43). De zes hoofdissues 

van het raamwerk zijn de grondbergingsopgaven, opgave zonne-energie, 

klimaatadaptatie, opgave weidevogels/ganzen, ecologische/hydrologische 

verbindingszones en de overgang tussen stand en ommeland. Wijkvernieuwing 

Roderwolde valt buiten de scope van het raamwerk. 

GB P 79 r 1473; renovatieonderhoud gemeentehuis 10000. Is dat reëel kijkende naar plannen om 

het gebouw aan te passen aan de Rabo eisen van nu? Of heb ik iets dat hierop ziet over het 
hoofd gezien? 

Renovatieonderhoud is bedoeld om het gebouw in stand te houden. Dit staat los van het 

huisvestingsplan. 

CDA R410 Waarop is het bedrag renovatie Dorpshuis Peize gebaseerd? Is er rekening gehouden 

met toekomstige verplaatsing Dorpshuis naar Sporthuis Peize?

Renovatieonderhoud is bedoeld om het gebouw in stand te houden. Op dit moment is 

nog niet duidelijk wat met het pand gaat gebeuren en is het in stand houden van het 

gebouw misschien nog noodzakelijk. 
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LN'veld Taakveld 5.5 Cultureel erfgoed We willen dat het cultureel erfgoed binnen onze gemeente in 

een goede staat verkeert. We dragen zorg voor ons cultureel erfgoed en plegen hiervoor 

zowel preventief als groot onderhoud. In 2023 maken we kosten voor onze kerktorens, 

Theater De Winsinghhof, de molen in Roderwolde en overige monumenten en gebouwen. 

Onder taakveld 5.5 Cultureel erfgoed wordt aangegeven dat in 2023 kosten worden gemaakt 

voor cultureel erfgoed, ook worden hier enkele gebouwen opgesomd. Om welke kerktorens, 

overige monumenten en gebouwen gaat het hier?

Gemeente Noordenveld heeft de volgende monumenten in bezit en/of onderhoud: 1. 

kerktoren Roden (Catharinakerk), kerktoren Norg, kerktoren Peize, kerktoren 

Roderwolde (alleen de torens zijn in onderhoud van Gemeente Noordenveld, het schip 

niet) 2. Pand Museum Kinderwereld te Roden 3. Mensinghe complex: te Roden 

havezathe, koetsierswoning, koetshuis, entreepoort en duiventil 4.Winsinghof te Roden: 

voorhuis en voormalig stal- / schuurdeel. De molen in Roderwolde is niet meer in het 

bezit van Gemeente Noordenveld.

GB P79 r 1471; rechtmatigheidsverantwoording 75000. Ook met de uitleg op blz 89 is me niet 

duidelijk wat we ervoor gaan doen. Nieuwe kracht aannemen? Gaat daar ook onder vallen 
bijvoorbeeld op papier 'schuiven'  tussen ‘ projecten met overschot en tekort’ wat 

onvoldoende transparant is/kan zijn?

De capaciteit voor AO/IC is te gering om ondersteuning te kunnen bieden aan de 
verdere uitrol van de procesbeschrijvingen in de organisatie.  Daarnaast zullen de 

afdelingen en teams actief  moeten worden ondersteund en begeleid in hun taak om de 

gevolgen van genoemde wetgeving te kunnen oppakken. Het gaat daarbij  dus niet over 

het “schuiven” tussen projecten

LGN Blz 7 Wat wordt precies bedoeld met een crisisfonds? Een crisis fonds is een door de raad verbijzonderde deel van het eigen vermogen om (in 

dit geval) het college in staat te stellen om adequaat te kunnen reageren op 

ongewenste maatschappelijke ontwikkelingen (in casu de hoge inflatie, de forse 

prijsstijgingen en de snel groeiende energieprijzen versus de gevolgen voor de inwoners, 

ondernemers, organisaties en instellingen.) Deze verbijzondering gaat gepaard met 

afspraken tussen raad en college over de wijze waarop de middelen worden ingezet 

inclusief de wijze waarop achteraf verantwoording wordt afgelegd door het college aan 

de raad.
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